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Els locals de Montcada aposten pels clients consumidors de tabac. Pàgina 3

PILAR ABIÁN

El sector de l’hostaleria rep
amb recel la llei que obliga
a crear zona de fumadors

Primers casaments gais

El Dia Mundial
contra la Sida
se centra en
la prevenció

P. 13

>>  Divulgació de material
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>> Montcada surt al carrer
amb un crit unànim contra
la violència de gènere P.11

Iván i José fent-se el petó de casats a la sortida de la Casa de la Vila  P. 12

>> Terra Nostra opinarà
sobre la recollida de
residus porta a porta P.4

>> La Salle d’handbol
completa una excel·lent
primera volta P.24

SÒNIA HERNÁNDEZ

José i Iván, veïns de Barcelona, es van casar el 25 de novembre a la Casa de la Vila. És la tercera
parella homosexual que celebra el seu matrimoni al municipi des de la modificació del Codi
Civil el passat estiu que permet la unió entre persones del mateix sexe.

La prevenció és la millor eina
per combatre la Sida. Així vol
fer arribar l’Ajuntament el mis-
satge als joves. Per això des de
principi de novembre els IES
acullen una exposició i uns es-
tands informatius. A les acti-
vitats del Dia Mundial contra
la Sida s’han sumat aquest any
el món de l’esport i el de la
infància. L’acte central del pro-
grama es va celebrar l’1 de de-
sembre amb un tapís en record
de les víctimes de la malaltia.

>>  ICV informa sobre
el TAV i crea discrepàncies
en el sí del govern P. 6

LAURA GRAU

>> Projecte per arranjar
el carrer Sant Antoni en
connexió amb Bogatell P.5

PILAR ABIÁN

>> Consistori i Valentine
segellen l’acord final per
al trasllat de la factoria P. 6

SÍLVIA ALQUÉZAR

>> El Mercat d’Art obre
els actes nadalencs P. 20
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El sector de l’hostaleria rep amb
diversitat d’opinions la normativa

laura grau
montcada

LLEI  ANTITABAC

Els petits negocis opten per afavorir els clients fumadors, mentre els grans hauran d’habilitar zones específiques
FOTOS: LAURA GRAU

 >> A partir de l’1 de gener de 2006, imatges com aquesta començaran a ser menys habituals que fins  ara

els hostalers

“La llei és massa dràstica i es
contradiu amb el fet que aca-
ben de treure al mercat mar-
ques de tabac de baix cost
perquè la gent s’enganxi. Les
prohibicions radicals provo-
quen, de vegades, l’efecte
contrari al que es vol”

El tabac i el seu consum als establiments hostalers
és un tema polèmic, actualment de primera
actualitat per la tramitació al Senat de la Llei
antitabac que prepara el govern central. Una
vegada més s’està legislant sobre un tema que
afecta milers d’empresaris –l’hostaleria,
recordem-ho, és una de les principals fonts
d’ingressos de l’Estat–  sense comptar gairebé
gens amb nosaltres. Que quedi clar que som els primers interessats
a fomentar campanyes destinades a salvaguardar la salut col·lectiva.
Ara, una cosa és la prevenció i una altra molt diferent és fer caure el
pes de la llei damunt dels empresaris– hostalers amb normatives
draconianes. Per exemple, la llei estatal comportarà que l’hostaler
titular d’un negoci de menys de 100 m2 triï el tipus de públic que vol al
seu establiment, fumador o no fumador. Es crearan dues xarxes
d’establiments hostalers. Les coses no s’acaben aquí, perquè la
Generalitat, amb competències per legislar sobre el tema, encara no
ha manifestat com i de quina manera pensa aplicar la llei,tot fa sospitar
que pot ser més restrictiva que la que s’aplicara dins l’estat espanyol.
Sigui com sigui, l’hostaler veurà afectada la seva economia perquè
haurà d’afrontar pèrdues de clients o fer obres d’adaptació al seu esta-
bliment. No n’hi ha prou amb les cada vegada més exigents lleis que
regulen l’hostaleria o la tolerància zero, que afecta de ple l’hostaleria?
Ja n’hi ha prou de carregar damunt l’hostaler les misèries del sistema.
Si el tabac és dolent, directament, que el prohibeixi qui el ven: l’Estat.
Amb els consegüents beneficis, tot sigui dit.

Enric Gené. President del Gremi d’Hostaleria del Vallès Occidental i el
Barcelonès.

Una nova trava per a l’hostaleria

l’opinió

“Tenint en compte que la
majoria de clients són fuma-
dors,  optaré per posar el car-
tell de local per a fumadors. Si
la tendència s’inverteix, faré
l’altra opció”

“Veig bé l’aplicació de la llei
als restaurants perquè és molt
desagradable menjar amb
algú fumant al costat, però no
als bars”

Javier
Rodríguez

Tasca

El Chiquilín

Pere Riba
Bar L’Alzina

Josep M.
Rodríguez

Restaurant

 La Clau II

Josep
Lluís

Conde
Bar l’Oficina

Els propietaris de bars i restau-
rants de Montcada i Reixac amb
una superfície menor de 100 m2

hauran de decidir a partir del
gener de 2006 si es pot fumar o
no al seu local i fer constar
aquesta opció amb un cartell a
l’entrada. Els establiments que
superin aquestes dimensions
hauran d’habilitar una zona, se-
parada i aïllada de la resta, per
als fumadors. Segons la llei, tots
aquests requisits seran exigibles
un cop hagin passat 18 mesos
de l’entrada en vigor de la nor-
ma. Aquestes mesures han
causat certa polèmica en el sec-
tor de l’hostaleria.
Els propietaris de petits nego-
cis, com el de Javier Rodrí-
guez, a Can Cuiàs, veuen la pos-
sibilitat de perdre una part de la
seva clientela, però davant l’evi-
dència que la majoria dels seus
clients són fumadors, no dub-
ten gaire. “Tota la vida s’ha
fumat als bars i és molt difí-
cil canviar aquesta cultura
del tabac i l’oci”, diu Rodrí-
guez. Pere Riba, propietari d’un
bar a Terra Nostra, pensa el
mateix: “Mentre la majoria de
la gent que entri als bars si-
gui fumadora, serà difícil anar
contracorrent”. Riba no des-
carta que, d’aquí un temps, si la
tendència de la societat és aban-
donar el tabac, pugui fer l’opció
de posar el cartell de no fuma-
dors al seu local. Josep Lluís
Conde, que té un bar al carrer
Major, també té clar que farà
l’opció a favor dels clients fu-
madors, “que són els més
nombrosos”, diu.

Falta d’ajuts. Els qui es con-
sideren més perjudicats per la
nova llei són els restaurants
amb més de 100 m2 de super-
fície. Josep Manel Rodríguez,
que porta 12 anys al capdavant
d’un restaurant del polígon
industrial del Pla d’en Coll,
considera que aquesta llei afavo-
reix la competència deslleial dels
bars petits: “A nosaltres se’ns
exigeixen moltes coses a can-

vi de res i ara, amb aquesta
llei, hem de fer una inversió
important sense comptar amb
cap ajut de l’administració”.
La llei antitabac, encara en trà-
mits al Senat, no deixa clar qui-
na administració serà la respon-
sable de fer complir el seu con-
tingut. La regidora de Salut Pú-
blica i Consum del Consistori
montcadenc, la socialista Eva
Gonzalo, destaca que un dels
aspectes positius de la llei és que
vetlla per la salut dels treballa-
dors de l’hostaleria on hi ha un
índex elevat de malalties respi-
ratòries “ja que aquests estan
exposats al fum del tabac
durant tota la seva jornada
laboral”. Gonzalo també creu
que la llei animarà molta gent a
deixar de fumar i ajudarà a can-
viar els hàbits de molts consu-
midors de tabac. “Si hem
aprés a no fumar als mitjans
de transports i als llocs públics
i de treball, també ho acaba-
rem fent als bars i restaurants”,
opina l’edil.

“Com a restaurant gran, estem
obligats a fer una inversió
important per habilitar un
espai per a fumadors i l’admi-
nistració no posa cap mena de
facilitat”
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Els veïns de Terra Nostra opinaran
sobre la recollida porta a porta

pilar abián
redacció
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RESIDUS MUNICIPALS

La consulta no serà vinculant per al govern que vol copsar la voluntat ciutadana abans d’actuar

ARXIU

Compostadors a domicili

MONTCADA REP 93.000 EUROS PER
ACCIONS SOBRE ELS RESIDUS

L’Ajuntament ha rebut una sub-
venció de 93.366 euros per a
projectes de tractament de resi-
dus municipals per part del
Departament de Medi Ambient i
Habitatge, a través de l’Agència
Catalana de Residus. Els diners
es destinaran a continuar amb
els projectes d’educació medi-
ambiental que actualment estan
en marxa i a la realització d’altres
iniciatives en matèria de residus.
L’objectiu de la Generalitat,
plasmat al Pla d’acció per a la

gestió dels residus municipals
2005-2012, és col·laborar amb
els ajuntaments per assolir un
model més sostenible de gestió
de les deixalles, incidint en dos
aspectes: la recuperació dels
recursos que hi ha a la brossa i
que són aprofitables i el tracta-
ment adequat dels residus
perillosos, recollits a la xarxa de
deixalleries. En total la Genera-
litat destinarà al programa 19,5
milions d’euros a tota la geogra-
fia catalana. SD

l’apuntl’apuntl’apuntl’apuntl’apunt

L’Ajuntament ha decidit fer
una consulta ciutadana a Terra
Nostra amb l’objectiu de recollir
l’opinió del veïnat sobre la reco-
llida domiciliària de residus al
barri. Cada llar rebrà un full infor-
matiu sobre la qüestió en què s’ex-
plica com es faria el servei i quins
avantatges té des del punt de vis-
ta mediambiental. L’escrit anirà
acompanyat d’un altre en què s’ha
de marcar amb una creu l’opció
triada: bé apostar pels contenidors
soterrats arreu del barri, o bé
implementar la recollida a
domicili que es faria de dilluns a
dissabte de manera diferenciada,
és a dir, tres dies per setmana es
recolliria la brossa orgànica, dos
dies la inorgànica, i un dia el vidre
i el paper. Els veïns haurien de
deixa la brossa a la porta de casa
en una franja horària concreta –
per exemple, de 20 a 22h– per
evitar que el carrer quedés brut.
En cas de no poder-la deixar, hi
hauria contenidors d’emergència
en alguns punts del barri. Del 12
al 19 de desembre els veïns
podran dipositar el paper amb
l’opció triada –contenidors
soterrats o recollida porta a por-
ta– a unes bústies que hi haurà al
CEIP Mitja Costa, al Centre Cívic
l’Alzina, al bar l’Alzina, al Gran
Casino o al mateix Ajuntament.

Barri idoni. La voluntat d’im-
plementar el porta a porta a Terra
Nostra es va posar de manifest al
juny del 2004, quan l’Ajuntament
va treure a concurs la recollida
selectiva de deixalles i de neteja
viària que posteriorment es va ad-
judicar a Fomento de Construc-
ciones y Contratas. En el plec de
condicions s’especificava que l’em-
presa hauria d’assumir aquest
servei, una experiència que, d’altra

banda, respon a les demandes
expressades pel Grup de Medi
Ambient-Ecologistes en Acció.
Aquest col·lectiu, de fet, vol que
el model es fés extensiu a tots els
barris, mentre que l’Ajuntament
considera que la seva viabilitat
només pot ser efectiva a veïnats
com Terra Nostra, on hi ha ma-
joritàriament cases unifamiliars i
blocs de pisos de petites di-
mensions. Si bé el projecte es volia
engegar a principi del 2005, s’ha
anat retardant a causa de les
inquietuds expressades per l’AV.
“Ha estat la mateixa entitat la
que, en definitiva, ha mani-
festat la necessitat de fer una
enquesta al barri”, ha dit el pre-
sident de l’Àrea Territorial, Alfons
Romo (PSC). El resultat de la con-
sulta no serà vinculant, però pre-
tèn copsar l’opinió dels ciutadans
abans de decidir, d’acord amb
altres condicionants afegits, si
s’opta o no pel model de reco-
llida domiciliari en aquest barri.
Entre els arguments que dóna
Medi Ambient a favor del por-
ta a porta hi ha l’elevat percen-
tatge de recuperació dels residus.
També es planteja fer una prova
pilot en el veïnat.

>> L’Equip Verd educa ambientalment

En marxa la
restauració de
la pedrera de
Vallençana

La pedrera de Vallençana –en-
tre Montcada i Badalona– s’ha
començat a restaurar l’última
setmana de novembre amb
residus provinents d’ecoparcs.
Es tracta de la primera prova
pilot que fa l’Entitat Metropo-
litana del Medi Ambient
(EMMA) amb l’objectiu de
recuperar aquests tipus d’espais
amb material de rebuig.
L’experiència durarà un any
aproximadament i el cost de la
mateixa és de prop de tres
milions d’euros que sufragaran
a parts iguals l’EMMA i
l’Agència de Residus de Cata-
lunya. Si els estudis que porta
a terme la Universitat Politèc-
nica de Catalunya resulten
positius, la restauració amb
bales de deixalles que contenen
menys d’un 15% de material
biodegradable s’estendrà a 33
pedreres més. L’objectiu de
l’EMMA és poder arribar a
tancar el 2006 l’abocador del
Garraf i el de Vacarisses sense
haver de construir cap planta
incineradora.

Nou pla. El govern de la
Generalitat preveu aprovar
abans d’acabar l’any el nou pla
de gestió de residus que té com
un dels principals eixos la
separació selectiva a domicili.
Grans ciutats de la regió me-
tropolitana, Barcelona in-
closa, encara no han imple-
mentat aquest sistema. Per
això, el govern va modificar
l’anterior pla i ha allargat fins
al 2012 el termini per assolir
els objectius que havien estat
fixats per al 2006 i aconseguir
que només un terç de les
escombraries que es generen
a Catalunya vagi a parar a
l’abocador.

laura grau
redacció

L’Equip Verd distribuirà compos-
tadors entre els veïns interes-
sats a fer adob amb la matèria
orgànica que reciclin al seu
domicili. El material l’aporta l’En-
titat Metropolitana del Medi
Ambient en el marc del Programa
Metropolità de Gestió de Residus
Municipals. Compostar implica
sotmetre les restes de menjar a
un procés de transformació que
es pot reutilitzar al jardí, per això
un dels requisits per optar a tenir
un compostador és disposar
d’un espai ampli de terra a casa.

La brossa diària que es genera
conté un 40% de matèria orgà-
nica que pot ser reciclada i tor-
nada a la terra en forma d’humus
per a les plantes i els conreus.
Els veïns que participin en la
iniciativa hauran de fer un curs
preparatori i acceptar visites de
control a casa seva cada sis me-
sos. A la web www.composta-
dores.com podeu trobar tota
mena d’informació sobre aquest
estri. Els interessats a tenir-ne
un a casa poden demanar-lo a
l’Ajuntament. PA
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altres punts

Regidoria
d’Infància i
Joventut

L’únic punt del Ple on no hi
va haver consens va ser el
que feia referència a l’actua-
lització del nou organigrama
municipal. ERC va ser l’únic
grup que va votar en contra
de la proposta d’afegir Infància
a la Regidoria de Joventut. La
seva portaveu, Marta Aguilar,
considera que els dos àmbits no
es poden incloure al mateix
departament “perquè tracten
problemàtiques diferents,
Infància depèn de Benes-
tar”. Per la seva banda, la
regidora d’Infància i Joventut,
Eva Gonzalo (PSC), va comen-
tar que els canvis només afecten
el nom, ja que la Regidoria fa
temps que treballa temes
d’infància com l’organització
dels casals d’estiu i el taller
Després de berenar: “Ara podrem
rebre més ajuts per a les acti-
vitats”, va dir. SA

Nou tràmit a
la zona 21 de
Terra Nostra

El Ple va donar el vistiplau de
manera unànime a l’aprovació
provisional de la modificació
puntual del PGM en un àmbit
del sector est de la zona 21
de Terra Nostra. El document
recull les esmenes proposades
des de l’Ajuntament per
millorar l’impacte del futur
creixement en el bosc existent
i garantir que el vial principal
compleixi la norma d’acces-
sibilitat. SD

>> Ple de novembre

El tram entre el carrer Sant Antoni
i l’inici de Bogatell serà una plaça
Un dels objectius bàsics del projecte és prioritzar el pas dels vianants respecte els vehicles

 >> L’espai que ocuparà la futura plaça és avui zona d’aparcament

sílvia alquézar
montcada

PILAR ABIÁN

Un dels sectors més transitats
de Montcada, tant per via-
nants com per vehicles, canvia-
rà la seva fesomia pròximament.
El Ple de l’Ajuntament, reunit a
la Casa de la Vila el 24 de no-
vembre, va aprovar per unani-
mitat el projecte de remodelació
dels carrers Sant Antoni i l’inici
de Bogatell, un punt neuràlgic
com a sortida de vehicles del
centre de la ciutat i d’accés a l’es-
tació de Renfe de la línia de
Manresa.

Objectius. El projecte preveu
“millorar l’accessibilitat,
facilitar el pas dels vehicles i
aconseguir un espai digne de
rebuda en direcció a l’estació
de rodalies”, va destacar el pre-
sident de l’Àrea Territorial, Al-
fons Romo (PSC), qui va afir-
mar que les obres s’inclouran en
el pressupost municipal de l’any
vinent. La sinuositat i estretor
dels vials dificulta la convivència
entre el trànsit rodat i de perso-
nes. En el cas del carrer Sant An-
toni té unes voreres molt estre-
tes que van disminuint al llarg
del seu recorregut fins al punt
de ser pràcticament inexistents
en alguns trams. Pel que fa a
l’inici del carrer Bogatell, està
format per voreres a banda i
banda amb una part central que
s’utilitza com a aparcament.
L’accés a l’andana de l’estació de

rodalies i al carrer Domingo Fins
es fa través d’una escalinata que
salva un desnivell d’uns 7 metres i
es troba en un estat de conser-
vació força degradat. El projecte
preveu donar preferència als via-
nants respecte els vehicles al carrer
Sant Antoni, amb la reducció de
l’espai per al trànsit rodat i la
creació d’una vorera de 90 cen-
tímetres. El vial tindrà un únic
nivell i la diferència d’ús dels espais
quedarà delimitada pel material.
La nova plaça, a la cruïlla entre els
carrers Sant Antoni i Bogatell, serà
un espai agradable i dinàmic on

es combinaran diferents zones
d’estada, d’espera i rebuda, totes
al mateix nivell. Es mantindran les
escales de Renfe i el parterre que
limita amb la via, tot i que es
tornaran a pavimentar seguint
els criteris d’urbanització del
conjunt. L’alcalde, César Ar-
rizabalaga (PSC), va destacar la
importància del projecte en
“una zona amb problemes
d’accessibilitat on viu sobre-
tot gent gran” i va avançar que
la transformació de Vista Rica
en un parc urbà implicarà altres
millores urbanístiques al sector.

-Aprovació d’expedients de
modificació de crèdit del
pressupost municipal de
2005. ERC es va abstenir.
-Aprovació aval CD Montcada.
Unanimitat.
-Aprovació nomenaments del
Consell General de l’IME.
Unanimitat.

La sessió plenària es va iniciar amb
un minut de silenci en record del
pintor Joan Capella i de les
víctimes de la violència de gènere
que hi va haver al novembre.
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>> Acord definitiu

L’Ajuntament va signar el 22 de
novembre el conveni definitiu
amb l’empresa de pintures
Valentine sobre el trasllat de la
factoria al polígon industrial de
Can Milans. El nou acord és
l’actualització de l’antic docu-
ment per incloure els darrers
punts relacionats amb l’opera-
ció urbanística que suposarà la
continuïtat de la fàbrica al mu-
nicipi i la integració de la Ribe-
ra a la resta de la ciutat. L’acte
de signatura va tenir lloc a
l’Ajuntament entre l’alcalde,
César Arrizabalga (PSC),  i el
president de Valentine, Joao
Manuel Silaho, qui va anunciar

LLUÍS MALDONADO

Valentine es traslladarà a
Can Milans a final del 2008

 >> Arrizabalaga i Silaho sellegen l’acord entre regidors i directius

L’Ajuntament s’ha adherit a la
Xarxa de Mediació per al
Lloguer Social amb l’objectiu
d’impulsar borses d’habitatge
i ofertar el lloguer de pisos a
preus per sota de mercat. El
conveni el va signar a mitjan
novembre el conseller-delegat
de l’empresa municipal Mont-
cada Òptima, Joan Celma –amb
la Direcció General d’Habi-
tatge, Adigsa i la Secretaria de
Joventut– ja que l’empresa públi-
ca serà la que gestionarà el
projecte al municipi. La previsió
és que hi hagi dues borses dispo-
nibles, una de tipus social, desti-
nada a famílies que ho requereixin
i l’altra per a joves de 18 a 35 anys.

Campanya prèvia. Abans
d’ofertar pisos de lloguer
Montcada Òptima ha de garan-
tir que disposa d’una cartera
que pugui donar resposta a la
demanda i per això farà una
campanya prèvia per informar
els propietaris d’habitatges buits
sobre la possibilitat d’ofertar-
los per sota del preu de mercat
amb la garantia que l’Ajunta-
ment actuarà com a mitjancer i
garantirà el pagament mensual així
com la conservació de la finca.
Els pisos no podran tenir més de
120 m2 i el contracte serà d’un
mínim de 5 anys, com marca la
llei. Els propietaris interessats es
poden posar en contacte amb
Montcada Òptima al telèfon 935
726 474.

pilar abián
montcada

Montcada
Òptima ofertarà
pisos de lloguer

a preu baix

que Valentine abandonarà la fac-
toria actual a final del 2008.
El trasllat és una operació ur-
banística complexa que implica
la requalificació de tres espais:
el sòl industrial de la Ribera
passa a ser residencial, els
terrenys de Can Milans on es
construirà la factoria –que són
zona verda– es transformen en
industrials i, per compensar la
pèrdua d’espai verd, un sector
de Can Cuiàs que és urba-
nitzable es convertirà en un cor-
redor natural entre el parc de
Collserola i el Turó.

Alliberament del sector.

Valentine aprofitarà la construc-
ció de la planta a Can Milans

per millorar les instal·lacions
actuals. Segons les previsions, les
obres podrien començar en el
primer trimestre de l’any vinent,
ja que només resta pendent
l’aprovació definitiva de la
comissió urbanística de Barcelo-
na que, segons ha indicat l’alcalde,
podria ser una realitat abans
d’acabar aquest any.
Una vegada marxi Valentine a
Can Milans començarà el procés
de transformació de l’espai in-
dustrial actual, amb la creació
d’un nou sector residencial i la

millora del seu entorn. En to-
tal, hi ha prevista la construcció
de 482 habitatges, dels quals el
20% serà de protecció oficial i
el 10% de preu concertat.
El planejament del nou sector
residencial també inclou l’am-
pliació de la zona verda ubicada
al costat del riu Besòs i la creació
d’un espai central que se situarà
en l’eix del carrer de la Conca. El
projecte preveu la construcció
d’un nou institut de secundària en
substitució de l’actual, que està
obsolet. >>Celma signant el conveni

PREMSA AJUNTAMENT

L’alcalde, el socialista César Ar-
rizabalaga, ha demanat a Ini-
ciativa Verds –soci de govern a
l’Ajuntament amb el PSC, CiU i
EUiA– “lleialtat i prudència”
alhora de parlar sobre el pro-
jecte del pas del Tren d’Alta Ve-
locitat (TAV) i el soterrament de
la línia de França al seu pas pel
nucli urbà. La comissió local
d’ICV va fer el 28 de novem-
bre un acte informatiu explicant
les negociacions del Consistori
davant del Ministeri de Foment,
tot i que el govern local havia
decidit no fer-ho fins no dispo-
sar del projecte definitiu. El gest
ha disgustat Arrizabalaga. “No
es pot utilitzar informació
privilegiada per fer oportu-
nisme polític”, ha dit l’edil tot
demanant a ICV que defineixi
la seva posició en el sí del go-

vern i actuï en conseqüència. El
responsable local d’ICV, Félix
Chic, no creu, però, que l’actua-
ció d’ICV posi en perill la con-
tinuïtat del pacte de govern. “De
fet –ha manifestat– estem de-
manant el soterrament total
de la línia de França, el ma-
teix que han manifestat el
PSC i CiU”.

Projectes alternatius. En
l’acte fet per ICV i al qual final-
ment no va poder assistir el di-
putat de la formació a Madrid,
Joan Herrera, va tenir un pa-
per destacat l’exalcalde, Josep
M. Campos, qui va explicar que
Barcelona Regional, a instànci-
es de l’Ajuntament, ha redactat
tres projectes amb propostes de
soterrar la línia de Portbou fins
passat el  Ripoll i eludint els
pilotatges de l’autopista C33,
l’obstacle que, segons el Minis-
teri, obliga a fer sortir les vies a

l’exterior 200 metres abans
d’arribar al pont de ferro. ICV
va animar la trentena de veïns
assistents a l’acte a la mobilit-
zació ciutadana per aconseguir
que es faci un d’aquests pro-
jectes i es garanteixi el soter-
rament de tota la línia d’acord
amb el projecte inicial. Segons
l’alcalde, però, dos dels traçats
proposats per Barcelona Regi-
onal són inviables perquè pas-

sarien pel mig del veïnat del Pla
d’en Coll i, el tercer –ara en es-
tudi al Ministeri– planteja pro-
blemes amb la capa freàtica del
riu i té com a hàndicap l’en-
darreriment del projecte de so-
terrament de la línia com a mí-
nim cinc anys més. Arrizabalaga
ha assegurat que, en breu,
l’Ajuntament explicarà tota la
informació sobre el projecte
del TAV.

>> Tren d’Alta Velocitat

L’alcalde demana a ICV lleialtat i
prudència en relació al projecte

pilar abián
laura grau
montcada

LAURA GRAU

 >> L’acte d’ICV va aplegar una trentena de veïns
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 >> L’alcalde amb les participants al programa

>> Curs de formació ILO-SER

Promoció de dones formades
en l’àmbit dels serveis a la llar

Setze veïnes de la ciutat van
rebre el 22 de novembre el di-
ploma que acredita la seva
participació en el curs de 700
hores ILO-SER 3 del Servei de
Promoció Econòmica (SPE).
La tercera edició del programa
titulat Iniciativa Local dels
Serveis a les Persones, s’ha
desenvolupat durant un any i
ha inclòs 400 hores de classes i
300 de pràctiques laborals. El
projecte, destinat majorità-
riament a dones en atur, compta
amb la col·laboració de la
Diputació de Barcelona i del
Fons Social Europeu i té com a
objectiu afavorir la inserció la-
boral en l’àmbit dels serveis a
les persones, formant-les, orien-
tant-les en la recerca de feina i
derivant-les a diferents cursos
especialitzats, en funció de les
inquietuds de cada persona, tot
això, amb un seguiment perso-
nalitzat de cada participant. Les
alumnes van rebre el diploma
acreditatiu a la Casa de la Vila de
mans de l’alcalde, César Arriza-
balaga (PSC), i van assistir prè-
viament a una xerrada informati-
va sobre les grans possibilitats
d’ocupació en aquest sector a
càrrec dels consultors Toni Niubó
i Josep Gallet i Eva Bermúdez,
Elisabeth Juárez i Jonathan Tri-
viño, tècnics de l’SPE.

Context. Els consultors van
parlar de la necessitat de formació
i de la forta competència que
suposa l’economia submergida.

PILAR ABIÁN

També van elogiar el programa
Xec servei, que subvenciona la
contractació d’empreses homo-
logades pel consistori. Des de la
seva implementació, ara fa dos
anys, s’han repartit més de 4.000
xecs i s’han creat set llocs de
treball. La major part de la de-
manda d’usuaris s’ha centrat en
els àmbits d’assistència familiar per
atendre persones grans i infants i
fer tasques de neteja de la llar.

Les persones interessades a uti-
litzar aquest servei l’han de de-
manar a les empreses homo-
logades per l’Ajuntament. Els xecs
es poden recollir a l’SPE, al carrer
Alt de Sant Pere, 73 de Mas Ram-
pinyo, el mateix lloc on es poden
assessorar les persones inte-
ressades a formar-se en l’àmbit
dels serveis a domicili o amb
l’objectiu de constituir-se com a
empresa.

60 USUARIS PARTICIPEN A LA INICIATIVA IPI
programa d’inserció

Més d’una seixantena de perso-
nes participa al programa d’in-
serció laboral IPI, promogut pel
Servei de Promoció Econòmica
(SPE). Es tracta d’un servei
d’orientació dissenyat per oferir
informació, assessorament i
acompanyament per aconseguir
la inserció laboral que compta
amb la col·laboració de l’Institut
per al desenvolupament de la
formació i l’ocupació (IDFO), del

sindicat UGT. El programa anual
acabarà al gener i, de moment,
13 usuaris han aconseguit trobar
feina. Els participants a  l’IPI són
persones en situació d’atur,
majoritàriament dones i en edat
compreses entre els 16 i els 60
anys, que busquen feina en
sectors diversos de serveis,
restauració i alimentació, entre
d’altres. L’IPI inclou sessions de
grup i individuals. SD

El Ple de l’Ajuntament, reunit
el 18 de novembre en sessió
extraordinaria, va aprovar ini-
cialment la modificació puntual
del Pla General Metropolità
(PGM) a l’àmbit de la urba-
nització l’Estany de Gallecs
amb l’objectiu de regularitzar la
realitat urbanística de la zona.
Tots els grups municipals (PSC,
CiU, ICV-EUiA i PPC) van vo-
tar a favor del punt excepte
ERC, que es va abstenir en es-
tar en desacord amb el Pla Di-
rector Urbanístic de Gallecs
que la Generalitat de Catalunya
va aprovar a final de 2004.

Regulació. L’Estany de
Gallecs, de 45 hectàrees, pertany
al municipi des de l’època me-
dieval disposa aproxima-
dament de 60 parcel·les i una
quarantena estan edificades. La
modificació del PGM regula
tots els àmbits en què està
dividit aquest espai: la zona
urbanitzada, els espais verds i
una petita zona industrial. “A
partir d’ara es podrà iniciar
el Pla de Millora Urbana
(PMU) i el de reparcel·lació
que permetrà delimitar els
carrers i fer la xarxa de
clavegueram, entre d’altres
qüestions”, va explicar el pre-
sident de l’Àrea Territorial,
Alfons Romo (PSC). L’Ajunta-
ment té previst convocar una
reunió amb els veïns de l’Estany
de Gallecs per informar-los
sobre els treballs que s’estan
realitzant al consistori en
relació al PMU.

Modificació del
PGM a Gallecs
pilar abián
montcada

El Ministeri de Foment ha ad-
judicat la redacció d’estudis es-
pecífics destinats a la duplicació
del tram Montcada-Vic de la
Línia de Puigcerdà, que passa per
Mas Rampinyo. El pressupost
de l’adjudicació és de més 650
mil euros i el termini per a la
realització dels treballs és de 18
mesos. L’estudi té com a fi ana-
litzar i desenvolupar alternatives
de traçat per a la duplicació.
L’execució de obres  suprimirà
els 26 passos a nivell que encara
existeixen en un traçat de poc
més de 50 quilòmetres. LR

Nous estudis per
duplicar la línia
de Puigcerdà

46 conductors van donar po-
sitiu en el control d’alcoholèmia
que es va fer la matinada del 20
de novembre a la C-58, al seu
pas per Montcada i Reixac,
coincidint amb el dia mundial
per les víctimes dels accidents de
trànsit. Es van aturar la majoria
de vehicles que tornaven cap a
Barcelona després d’una nit
d’oci i un 12 % dels conductors
va donar resultat positiu. LR

Control massiu
d’alcoholèmia

 >>Estació de Mas Rampinyo

ARXIU
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Els llums de Nadal il·luminaran
els carrers durant les festes

L’encesa de la il·luminació de
Nadal als carrers de Montcada
i Reixac tindrà lloc el 2 de
desembre (18.30 h) davant la
Casa de la Vila i comptarà amb
la presència d’autoritats munici-
pals, encapçalades per l’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC). Tam-
bé està prevista l’assistència de
representants de totes les asso-
ciacions de comerciants del
municipi. L’empresa encarre-
gada de la instal·lació és IMES-
CO, amb un pressupost de
52.500 euros. Mitjançant aquest
contracte s’il·luminaran els car-
rers comercials del centre, Pla
d’en Coll, Mas Rampinyo i Can
Sant Joan. A més de col·locar
indicadors de Bones Festes a Can
Pomada; blocs Sivis, Gurugú, la
Rasa, muntanyeta de Can Sant
Joan, la Ribera i Terra Nostra.
D’altra banda, l’Ajuntament
també instal·larà il·luminació na-
dalenca a l’edifici del Consistori,
a la Casa de la Vila, a la Zona
Esportiva Zona Centre, al Cen-
tre Cívic de Can Cuiàs, al pave-
lló Miquel Poblet i a la plaça del
Bosc de Can Sant Joan.

ELS COMERÇOS REPARTIRAN ‘RASQUES’

Amb motiu de les festes de
Nadal, les associacions de
comerciants de Montcada han
preparat sortejos i regals per
als seus clients. L’entitat Mont-
cada Centre Comerç (MCC)
repartirà rasques a partir del 19
de desembre. S’han previst
més de 5.000 premis, entre els
quals hi ha una televisió de
plasma.L’MCC també ha editat
una carta model per als Reis

promocions

Mags d’Orient que es repartirà
als establiments associats.
L’Associació de Mas Rampinyo
distribuirà rasques entre els
clients amb més de 250 pre-
mis, l’entrega dels quals es farà
el 23 de desembre a la plaça
Salvador Espriu. Els comer-
ciants de Pla d’en Coll sor-
tejaran 4 lots de productes
nadalencs i una gran cistella
de Nadal. LG

 >>La il·luminació nadalenca s’ampliarà a carrers i equipaments

Aquest any s’amplia el guarniment a equipaments públics i als barris
PILAR ABIÁN
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El riu Ripoll es converteix en
centre d’interès internacional

 >>La delegació al Ripoll amb la confluència amb la Riera de Sant Cugat

>> Projecte ‘Fil, riu de vida’

lluís maldonado
redacció

en 2 minuts...
�Esmenes del PPC al pressupostos

El PPC ha denunciat la poca inversió que farà la Generalitat a
Montcada i Reixac l’any 2006 i ha presentat tot un seguit
d’esmenes als pressupostos del tripartit per pal·liar el que con-
sidera un dèficit en qüestions socials com educació i salut. La
diputada popular i regidora a l’Ajuntament, Eva García, ha
afirmat que la Generalitat només inverteix 148 euros per
montcadenc mentre que la inversió mitjana arreu de Catalunya
és de 423 per català. L’alcalde, el socialista César Arrizabalaga,
ha manifestat, contràriament, que el volum d’inversions
previstes per la Generalitat al municipi ha crescut
substancialment davant la posada en marxa de projectes com
el segon CAP, la futura comissaria dels Mossos d’Esquadra o
el soterrament de la C17, entre d’altres. LR

�Nissan acorda treballar els dissabtes

�Incendi a una nau del Pla d’en Coll

Una delegació francesa-italiana
va visitar Montcada i Reixac en
el marc de les activitats trans-
nacionals i d’intercanvis d’expe-
riències del projecte FIL, el riu
com a fil de la vida, que analitza la
situació de riu Ripoll. La visita
s’emmarcava dins d’un progra-
ma de treball que preveia tres
parades tècniques a tres trams
diferents del riu Ripoll i la ce-
lebració d’un seminari sobre el
Ripoll. El tècnic municipal de
Medi Ambient, Roger Bartra, ha
explicat que el projecte té una
finalitat d’apropament de la
societat al riu, i suposa “una
oportunitat per a Montcada
perquè en una propera fase
es puguin contemplar actua-
cions ambientals”.

Itàlia, França i Catalunya.

Segons Bartra, la prioritat del
departament s’havia centrat
en els darrers anys en el riu Be-
sòs, deixant en segon pla el Ri-
poll que ara podrà equiparar
protagonisme amb altres ciutats
de la conca, com Castellar o

LLUÍS MALDONADO

Un treballador de 51 anys va sofrir el 23 de novembre cremades
de primer grau a la cara en declarar-se un incendi a la fàbrica
Quinorgan, al Pla d’en Coll. Segons fonts dels bombers de la
Generalitat, el foc va causar una petita explosió que va afectar
la paret que limita amb una altra nau, també de la mateixa em-
presa. En les tasques d’extinció van intervenir deu dotacions de
bombers. LR

Sabadell.  El Comitè de progra-
mació d’aquests projectes va
aprovar el passat mes d’abril
del 2004, subvencionar amb
720.000 euros dels fons de la
Unió Europea FEDER on

participen la regió italiana de la
Campania, la regió francesa de
la Vaucluse i el Vallès Occiden-
tal, per dinamitzar els rius Sarno
(Itàlia), Sorgue (França) Ripoll
(Catalunya).

El comitè d’empresa de Nissan ha arribat a un acord amb la
direcció sobre la compensació econòmica dels dies extraordinaris
treballats. Per complir amb les previsions de producció, la marca
automobilística va plantejar la necessitat de treballar tres dissabtes
d’aquí a final d’any, que superen els 10 que hi ha previstos al
conveni col.lectiu. Els sindicats reclamaven que les tres jornades
addicionals fossin voluntàries i que el sou fos superior al d’un
dissabte habitual. Nissan –amb una seu al Pla d’en Coll– va
proposar treballar els dies 19 i 26 de novembre i 10 de desembre.
Els sindicats van instal·lar piquets informatius el primer dissabte
–que no es va treballar– com a mesura de protesta. SA

taulell d’anuncis gratuïts Informació:
935 726 491

Oferta laboral. Para clínica dental en
Montcada auxiliar de higiene administrativa.
Tel. 935 648 063.
Busco trabajo. Puedo cuidar a niños y
personas mayores los viernes, sábados y
domingos. Tel. 649 347 779.
Busco piso pequeño para alquilar. Poseo
referencias. No compartido. En Montcada. Tel.
676 424 471
Se alquila nave industrial. En calle Castellon
(Pla d’en Coll) de 325 m

2 
y altillo de 89. Precio

2.350/mes. Tel. 610 760 054.
Se alquila nave industrial. En calle Rigola
(Pla d’en Coll) de 322 m2. Precio 1.800/mes.
Tel. 610 760 054.
Se alquilan  2 naves industriales. En calle
del mig (Pla d’en Coll) de 649 m2 entre ñas dos,
altillo de 300 entre las dos. Precio 5.200/mes si
se alquilan juntas. Por separado 2.700 cada
una. Tel. 610 760 054.
Venc o llogo pàrquing. Carrer Alt de Sant Pere,
1. Lloguer 50 euros/mes, venda 15.000 euros.
Tel. 935 643 649 (Sra Paquita, Sr Agustí).
Trabajo a domicilio. Señora se ofrece los fines
de semana para cuidar mayores, niños y para
tareas del hogar. Tel. 649 347 779.
Busco trabajo. Señora con experiencia, seria,
responsable y de confianza se ofrece para
dependienta, dama de compañía de persones
mayores, niños, etc. Preferentemente zona de
Montcada. Dispongo de curriculum vitae. 935
644 927 o 676 424 471

Se alquila perrera grande. Con patio, en Terra
Nostra. Máximo dos perros. Telf. 649 339 073
Busco canguro. Para cuidar a 2 niñas. De 8 a
9h mañana i de 12 a 15h. Con experiencia. Tel.
935 753 457.
Venc cotxe. Ford Focus Trend en perfecte
estat. Només 42.000 km. Aire condicionat i
cedè integrat. Preu a convenir 93 564 28 37
Venc botes i esquís. Rosignol amb fixacions
Salomon. Preu a convenir. Tlf. 93 564 28 37
Oferta laboral. Auxiliar de clínica dental e
higienista dental. Tel. 935 648 063
Arreglos de todo tipo de ropa. Moda y hogar.
Tel. 935 751 489, de 15h a 20h
Vendo estufas. Acumuladores de calor. Precio
a convenir. Tel. 935751489, de 15h a 20h
Llogo pis. Al carrer Major. 75 m2, traster,
safareig, terrassa, calefacció, tot exterior i
amueblat. Preu: 700 euros. Tel. 935 750 012.
Venc pis. Semi-nou a Mas Rampinyo. 2
habitacions, aire condicionat, calefacció, tot
exterior, molt assolellat. Preu 228.385 euros
(38.000.000 PTA).Telèfon 600 43 31 69.
En venta. Nissan Capstar 110 E Turbointer-
coler. Botellero con lonas correderas. Incluye
trabajo con altos ingresos y tarjeta de trans-
portes. Tel. 651 809 446
Transportes y mudanzas. A buen precio. Tel
651 809 446.
Oferta laboral. Dependenta per a botiga
d’alimentació de petits animals. Camèlies, 44
(Can Cuiàs). Tel. 936 997 916.
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DIA MUNDIAL

Montcada,contra
la violència vers

les dones

 >>Els assistens a la concentració commemorativa  van encendre espelmes en record de les víctimes

laura grau
redacció

Dues xerrades, una exposició, una obra de
teatre i una pel·lícula van omplir el programa

SÒNIA HERNÁNDEZ

Montcada ha viscut intensament
els actes commemoratius del Dia
Internacional contra la Violència
vers les Dones. El programa va
arrencar el 21 de novembre a la
Casa de la Vila amb una xerrada
inaugural a càrrec de la presidenta
de l’Institut Català de les Dones
(ICD), Marta Selva, que va par-
lar sobre l’avantprojecte de la
nova Llei dels Drets de les Do-
nes per a l’eradicació de la vio-
lència masclista que està elaborant
el govern autonòmic. El progra-
ma commemoratiu, organitzat
per l’Ajuntament i el Consell Mu-
nicipal de la Dona, va incloure
un documental i una xerrada so-
bre el ritus de l’ablació que es va
fer el 23 de novembre també a
la Casa de la Vila. La conferència
va anar a càrrec de l’antropòloga,
Adriana Kaplan, que va insistir
en “la necessitat de sensibi-
litzar les comunitats afec-
tades” i va apostar pel diàleg a
l’hora de canviar una tradició que
atempta contra els drets humans.

Concentracions. Els actes
van culminar el 25 de novembre
amb dues concentracions-protes-
ta: una al matí, davant del Con-
sistori, durant la qual Angelina
Grabolosa va llegir el manifest
contra la violència de gènere con-
sensuat per la Federació de Mu-
nicipis de Catalunya (FMC) i la
Diputació de Barcelona, i una
altra a la tarda, davant de la Casa
de la Vila, amb la presència d’un
centenar de persones. En aquest
acte David Velasco, de Dèria
Teatre,  va llegir el manifest ela-

borat pel Consell Municipal de
la Dona. La regidora delegada
de la Dona i Presidenta del Con-
sell Municipal de Dones, Enri-
queta Delgado (PSC), va exigir
que es dediquin més recursos a
la lluita contra els maltractaments
i que, de manera especial, es doti
de més ajuts els ajuntaments, ja
que és l’administració més pro-
pera a la dona i, sovint, ha d’aten-
dre els casos de violència en pri-
mera instància. Delgado confia
que la nova llei que està preparant
el govern català “sigui una eina
eficaç per aconseguir la to-
lerància zero cap els agressors
i que se’ls consideri delin-
qüents indiferentment de si
són homes o dones”.
Després de la lectura del mani-
fest, bona part del públic assistent
es va traslladar a l’Auditori, que
va acollir la representació de
l’obra teatral Crónica de una idea, a
càrrec del grup Sajuc, del Grup
de Dones de Can Cuiàs, que va
registrar un ple absolut. El preu
de l’entrada, un euro, es va desti-
nar al Grup El Safareig per la
seva tasca d’atenció a les dones
víctimes de la violència de gènere.
El programa va cloure al Centre
Cívic Can Cuiàs amb la projec-
ció de la pel·lícula Nosotras, de
Judith Colell, organitzada pel
Grup de Dones de Can Cuiàs.
D’altra banda, la comissió local
d’EUiA va fer un comunicat
felicitant i encoratjant tots els col-
lectius de dones i homes com-
promesos en la lluita contra la
violència de gènere. La formació
afegia en el seu escrit que aquest
fenòmen s’ha d’eradicar des de
la responsabilitat compartida.

nova llei

APOSTA DEL GOVERN DE LA GENERALITAT
 PER ERADICAR LA VIOLÈNCIA MASCLISTA

L’esborrany de l’avantprojecte de
la nova Llei del drets de les dones
per a l’eradicació de la violència
es pot consultar a la pàgina web
de l’Institut Català de les Dones
(ICD) que ha obert un procés
participatiu previ al tràmit parla-
mentari per a la seva aprovació
perquè les dones i entitats
interessades puguin fer les seves
aportacions. La nova llei preveu
novetats importants: no obliga les
dones a posar una denúncia
formal contra l‘agressor per poder
accedir als recursos que l’admi-
nistració posa al seu abast; té en
compte el nivell d’ingressos de la
dona i no la renda familiar a l’hora
d’assignar recursos econòmics
a les afectades; no només parla
de la violència en parella sinó la

que es pot produir en qualsevol
àmbit de la vida quotidiana d’una
dona; posa èmfasi en la formació
dels professionals que han
d’atendre les dones víctimes de
la violència per tal que apliquin els
mateixos criteris i fomenta la
prevenció i la sensibilització amb
l’objectiu de transformar la societat
“on encara existeix un excès de
tolerància sobre la violència de
gènere”, va dir la presidenta de
l’ICD, Marta Selva, a la conferència
inaugural. Selva, de segon cog-
nom Masoliver, és neboda de
l’escriptor i erudit de Vallensana,
Juan Ramon Masoliver, i va ma-
nifestar la seva alegria per poder
donar una xerrada al poble on
estiuejava durant la seva infan-
tesa. LG

 >>Marta Selva, al centre, acompanyada de Delgado i Guijarro

SÒNIA HERNÁNDEZ

LAURA GRAU LLUÍS MALDONADO

 >>El Grup Sajuc, de Can Cuiàs

 >>L’antropòloga Adriana Kaplan

SÒNIA HERNÁNDEZ

 >>Manifest davant de l’Ajuntament
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Tres parelles ja s’han casat
a Montcada amb la nova llei

societat

 >> José i Iván posant-se l’aliança de compromís

PILAR ABIÁN

José Romero, de 24 anys, i Iván
G. Pérez, de 35, es van casar el
passat 25 de novembre a la Casa
de la Vila en una cerimonia ofi-
ciada per la regidora socialista
Eva Gonzalo. La parella convi-
via des de fa dos anys i mig i,
tot i residir a Barcelona, va de-
cidir casar-se a Montcada, una
ciutat on tenen amics comuns.
No han estat els primers homo-
sexuals que s’han casat al mu-
nicipi des de l’entrada en vigor
de la nova llei que permet els
matrimonis entre parelles del
mateix sexe, aprovada el passat
estiu. D’aleshores ençà hi hagut
una altra boda de dos homes
oficiada per l’alcalde, César Ar-
rizabalaga (PSC), i una tercera
entre dues dones que ha celebrat
el jutge de Pau, Joan López Pi.

Testimoni. José i Iván no han
tingut inconvenient a fer públic
el seu enllaç i a explicar la seva
experiència a la premsa. “Ens
feia molta il·lusió casar-nos i
la cerimonia ha estat molt
bonica”, van explicar els con-

>> Matrimonis homosexuals

pilar abián
montcada

traients. Gonzalo va donar lec-
tura a un text d’Arturo López
Reverte sobre l’amor entre una
parella gai abans de seguir el
protocol amb què es procedeix
en qualsevol casament. Per la
seva banda, l’alcalde ha manifestat
que, “en aplicació de la llei,
l’Ajuntament no tindrà cap
inconvenient a casar parelles
del mateix sexe”. El mateix
opina el jutge de Pau, qui creu

en 2 minuts...
Visita del Bus de les professions�

El bus de les professions, un vehicle itinerant del Departament
d’Educació de la Generalitat de Catalunya que dóna informació
i orientació –fotografia inferior– sobre els diferents estudis
postobligatoris: cicles formatius, batxillerat i accés a la universitat,
a més de programes de garantia social, proves d’accés a cicles
formatius, beques i ajuts, ha visitat Montcada un any més.
L’estada va tenir lloc el 30 de novembre i l’1 de desembre a la
plaça Joanot Martorell. LR

�
Les regidories d’Educació dels ajuntaments de Cerdanyola,
Ripollet i Montcada i Reixac han arribat a un acord per tal de
subvencionar, a través de la Mancomunitat Intermunicipal, el
50% del lloguer d’un nou local ubicat a Montcada per a
l’activitat de la Fundació Main, tot i no ser competència dels
consistoris. L’acord es va prendre el dia 18, en una reunió
convocada per tractar els problemes d’espai i instal·lacions que
actualment pateix l’entitat, al local provisional que té a Mas
Rampinyo i on ofereix el servei d’Unitat d’Educació Com-
partida (UEC). Aquest servei està adreçat als alumnes d’ESO
dels tres municipis amb dificultats d’aprenentatge. LR

Suport a la Fundació Main
que s’ha de separar clarament la
llei de les conviccions personals.
López Pi explica que en l’única
cerimònia gai que ha fet fins ara
ha utilitzat la mateixa metodo-
logia que en les de parelles he-
terosexuals. “L’única diferèn-
cia que he aplicat ha estat
que en el moment de dir us
declaro marit i muller dic us
declaro units o unides en
matrimoni”, ha dit.

SÍLVIA ALQUÉZAR
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>> Dia Mundial contra la Sida

LLUÍS MALDONADO

>> Eva Gonzalo, segona per l’esquerra, visitant amb joves l’exposició Paisatge Trencat

pilar abián
montcada

ESPORT i INFÀNCIA
 novetat

Amb el lema L’esport amb la
Sida, el cap de setmana del 3 i
4 de desembre el pavelló Mi-
guel Poblet acollirà l’exposició
itinerant i la distribució d’infor-
mació i material preventiu del
VIH/Sida. L’altra novetat és
l’organització d’un contacontes
al Casal Infantil i Juvenil La Ri-
bera el 2 de desembre amb
l’objectiu d’explicar als més
petits aquesta problemàtica. PA

La prevenció continua sent la clau
principal d’acció entre els joves

L’1 de desembre –moment de
tancar aquesta edició– Mont-
cada acollia per tercer any con-
secutiu la realització d’un tapís
amb 59 retalls en homenatge a
la xifra de montcadencs que han
mort a causa de la Sida des de
l’any 1981. Era l’acte central del
programa commemoratiu que
han organitzat conjuntament les
regidories d’Infància i Joventut
i Salut Pública i Consum de
l’Ajuntament amb motiu del
Dia Mundial contra la Sida. Des
del 2001 no hi ha constància de
cap mort al municipi a causa de
la malaltia gràcies a l’eficàcia dels
tractaments antiretrovirals. No
obstant això, el Consistori vol
insistir que no s’ha d’abaixar la
guàrdia. Del 2001 fins al 2005
s’han declarat 8 casos d’infecció
de VIH, 4 homes i 4 dones. En
el 75 % dels casos, la causa de
contagi ha estat les relacions
heterosexuals sense protecció.

Accions. Des de principi de
novembre els instituts de
secundària acullen l’exposició

itinerant De què va la Sida” i unes
parades informatives sobre la
malaltia i les formes de preven-
ció. A la Casa de la Vila s’ex-
posa fins a l’11 de desembre
una mostra titulada Paisatge
trencat d’Ajuda en Acció, que
il·lustra la vida de persones que
conviuen amb la malaltia.
Segons la regidora de d’Infància
i Joventut i Salut Pública i
Consum Eva Gonzalo (PSC),
“l’objectiu és iniciar els nens

sobre una realitat dura però
que es pot prevenir”. A més a
més, el Consistori facilitarà
informació i material preventiu
a diversos locals d’oci de
Montcada que col·laboren amb
la Regidoria de Salut Pública i
Consum. Durant el segon tri-
mestre del curs es faran als
instituts de secundària més d’una
vintena de tallers sobre educació
sexual que arribaran a 460
alumnes.

Pla d’Acollida
per promoure
la convivència

L’Ajuntament ha rebut una
subvenció de 24.000 euros del
Departarment de Benestar i
Família de la Generalitat per
al Pla d’Acollida Local, una ini-
ciativa de la Regidoria d’In-
tegració Social i Drets Civils
que també implica d’altres
àmbits de l’administració lo-
cal .  L’ajut s’afegeix a la
subvenció de 7.700 euros que
la Diputació ha atorgat al
mateix projecte. “El Pla
d’Acollida pretén impulsar
accions de sensibilització
envers la diversitat cultural
i ètnica, a més d’afavorir la
interrelació social i fomen-
tar la convivència” ,  ha
explicat el regidor d’Integració
Social i Drets Civils, Carles Ta-
bernero, d’ICV-EUiA.
El projecte també vol garan-
tir la informació, formació i
assessorament del problema
als tècnics i crear dispositius
que afavoreixin la coordinació
i la participació sobre el
fenomen migratori. El Pla
d’Acollida està en procés d’ela-
boració i implica la parti-
cipació de diverses regidories
i de diferents agents socials.

sílvia alquézar
redacció
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El cicle clou amb el compromís
d’apostar per la gent gran

sònia hernández
la ribera-can sant joan

 >> Responsables municipals i del centre durant la cloenda

SÒNIA HERNÁNDEZ

El Casal de Gent Gran de la
Casa de la Mina va cloure el 18
de novembre les segones jorna-
des de Gent Gran, organitzades
per la Regidoria de Participació
Ciutadana i el Casal, amb la col-
laboració de Creu Roja, amb
una resposta satisfactòria per part
dels assistents i dels organitza-
dors. L’alcalde, César Arriza-
balaga (PSC), i el president de
l’Àrea Social, Carles Guijarro
(PSC), van prendre part a l’acte
de cloenda. Guijarro va desta-
car la utilitat d’aquestes trobades
“per dinamitzar una part molt
important de la població que
compta amb tot el nostre
suport”, va comentar. L’alcalde,
al seu torn, va remarcar el dina-
misme del Casal de la Mina. “És
–va dir– un col·lectiu de
referència al municipi per la
sorprenent activitat que duu
a terme. Nosaltres només
l’hem de felicitar per la seva
energia”. També es va mostrar
molt satisfet de les jornades Je-
sús Heredia, president del Casal,
qui va lloar l’organització i la
participació.

El Casal de la Gent Gran de Montcada és a punt de cloure els
actes de celebració amb motiu del seu 25 aniversari. El 28 de
novembre es va fer un concert de corals i dos dies després una
desfilada de vestits de paper a l’Auditori –fotografia superior. PA

Recta final del XXVè aniversari

>> II Jornades al Casal de la Casa de la Minaen 2 minuts...
Subvencions a entitats�

L’Obra Social de La Caixa ha subvencionat vuit entitats amb un
total de 13.000 euros. El lliurament dels diners es va fer el 18 de
novembre a l’Ajuntament, amb l’assistència de l’alcalde, César
Arrizabalaga, i el president de l’Àrea Social, Carles Guijarro; per
part de La Caixa, Jaume Torrents, director de l’Àrea de Negocis,
i Manuel Béjar, director d’oficina del centre; i els representants de
les vuit entitats que rebran la subvenció:Adimir, Cemoriba, el Centre
Bon Dia de Càritesa, l’Acaf, Afimir, Acer, l’Associació Casal d’Avis
de Can Sant Joan-La Ribera i la Taula Cívica La Ribera. D’altra
banda, la Fundació Caixa Sabadell ha atorgat a l’associació de
discapacitats Adimir una subvenció de 1.800 euros que l’entitat
destinarà a instal·lar la calefacció i l’aire condicionat al centre
adaptat que té a Terra Nostra. LR

�Cadena humana per a la Marató

SÒNIA HERNÁNDEZ

L´AMPA de la Salle Montcada organitza el 12 de desembre, a les
17h, una cadena humana al voltant de l’escola amb l’objectiu de
contribuir a recaptar fons per a  la Marató de TV3, que aquest any
va dedicada a les malalties del cervell. L’acte solidari es farà coin-
cidint amb la celebració del 10è aniversari de la revista de l’AMPA,
El portaveu. L’entitat fa extensiva la invitació a tota la ciutadania i
fins al 9 de desembre ha instal·lat una guardiola al pati de l’escola,
per fer aportacions a la Marató. PA

LLUÍS MALDONADO
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Tazumal fa balanç en
un llibre de fotografies

>> Cooperació

laura grau
montcada

 >> Taula amb autoritats, gent de Tazumal i els autors del llibre, a la dreta

LAURA GRAU

INTERCANVI DE CARTES ENTRE ESCOLARS

l’apunt

La delegació salvado-
renca va visitar els CEIPs
Turó, Mitja Costa i Elvira
Cuiàs que mantenen cor-
respondència amb esco-
les de Nahulingo. L’alcalde
va fer entrega als alumnes
de la darrera remesa de
cartes i es va endur els
missatges dels alumnes
montcadencs. LR

 >> Miquel Bertral signant llibres

LAURA GRAU

Quatre anys després de l’ager-
manament amb Montcada,
Nahulingo ha experimentat can-
vis importants en la seva fesomia
i en la qualitat de vida dels seus
habitants. Algunes d’aquestes
transformacions queden reflec-
tides al llibre i DVD El Salva-
dor, un país de esperanza, editat per
l’ong Tazumal Catalunya-El Sal-
vador amb el suport de dife-
rents institucions. La presentació
es va fer el 19 de novembre a
l’Auditori en un acte multitu-
dinari que va comptar amb la
presència de l’alcalde de Nahu-
lingo, Miguel Mejías, i el seu
homòleg montcadenc, César
Arrizabalaga (PSC).

Temps d’esperança. El do-
cumental El Salvador, un país de
esperanza, d’Àlex Serrano, i el
volum de fotografies amb el
mateix títol, fetes per Miquel
Bertral, de l’Agrupació Foto-
gràfica de Montcada i Reixac
(AFMiR), recullen el dia a dia
de la gent d’El Salvador, un
país amb un elevat índex de
pobresa que intenta superar
les ferides d’una llarga guerra ci-

vil. Bertral va viatjar a El Salva-
dor a proposta de Tazumal per
donar testimoni gràfic de la
realitat salvadorenca: “Espero
que el meu treball contri-
bueixi a sensibilitzar els
ciutadans”. Per al president de
Tazumal, Rafael Alemán, la
gran virtut de l’entitat “és que
compta amb una àmplia xar-
xa de col·laboradors units
per l’amistat” i va destacar el
paper iniciador del montca-
denc Roger Ricart, un dels fun-
dadors. Mejías va expressar el
seu agraïment a Tazumal i a
l’Ajuntament perquè gràcies al
seu ajut els 14.000 habitants
d’aquest poble “veuen el futur
amb esperança”. Per la seva
banda, el regidor de Coope-
ració, Carles Guijarro (PSC), va
manifestar el compromís “de
continuar donant suport a
Nahulingo i obrir noves
línies de treball”. Mentre que
Arrizabalaga va anunciar la vo-
luntat d’arribar a acords amb
altres municipis catalans “que
permetin abordar projectes
solidaris de més envergadu-
ra”. El llibre es pot adquirir a
l’Auditori Municipal al preu de
20 euros.

>> Obra d’una escola a Nahulingo

>> Alumnes del Mitja Costa

ARXIU

JORDI PRIOR

Trenta anys
de la mort
de Franco

P. BACA

Montcada i Reixac va ser un dels
cent municipis de Catalunya que
va projectar la pel·lícula Entre el
dictador i jo el 20 de novembre
amb motiu dels trenta anys de la
mort de Franco. En el llarg-
metratge, sis realitzadors de
menys de 30 anys, nascuts en de-
mocràcia, donen la seva visió
sobre la figura de Franco a par-
tir de la pregunta Quin va ser el
primer cop que vas sentir a parlar de
Franco? Després de la projecció,
a la qual va assistir una vuitantena
de persones, es va fer una taula
rodona amb la participació de
la historiadora montcadenca
Maria del Puerto Muñoz, la
presidenta del Cercle, Montse
Madurell i Joan Bertrán de la
Fundació Cultural.

sònia hernández
montcada

>> Imatge del debat
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Expressar-se actuant
sònia hernández
montcada

L’objectiu del grup és divertir-se i alhora treballar pel seu barri

Grup de teatre SAJUC de Can Cuiàs

gent que es mou

Es tracta d’una desena de dones
sense grans aspiracions però amb
una gran consciència ciutadana i
amb dos sòlids convenciments:
que el fet de ser dones suposa una
tasca afegida i que volen treballar
pel seu barri. El grup de teatre
Sajuc prové del Grup de Dones
de Can Cuiàs. Des de fa ja 8 o 9
anys algunes d’elles han fet
incursions al teatre però, com a
grup estable existeix des de fa 4.
De vegades ha comptat amb les
indicacions d’un director, com ara
Ramón Carretero, que l’ha guiat
per al muntatge Crónicas de una idea

on el grup recrea les condicions
de vida d’un grup de dones in-
ternes en un centre de suport a
les víctimes de la violència de
gènere. En altres ocasions han
estat els textos i les directrius de
Carmen Lorenzo –una de les
integrants– el que ha servit per
liderar projectes. Sajuc ha
preparat a consciència l’espectacle
i el públic ho va agrair el passat
25 de novembre quan va acon-
seguir actuar a l’Auditori, un
escenari que semblava inaccessible

fa només un parell d’anys però
que van omplir de gom a gom.

Dinamitzadores. L’objectiu
principal de Sajuc és divertir-se,
però alhora és conscient que amb
la seva tasca dinamitza el seu
barri, en el qual aquestes dones
asseguren sentir-se molt ben
acollides –“som profetes a la
nostra terra”, comenta més
d’una–, i fins i tot fan una mica
de teràpia de grup. El seu dia

d’assaig és el dimarts, al vespre, i
no tanquen la porta a la col.labo-
ració d’altres persones. Amb
aquesta mentalitat han aconseguit
grans aportacions, com la par-
ticipació d’alguns homes i el
valuós ajut del grup de joves C4.

més informació

Grup de teatre Sajuc del
Grup de Dones de Can Cuiàs

Telf. 935 758 705

SÒNIA HERNÁNDEZ

 >> Integrants del grup abans de la representació del 25 de novembre

en 2 minuts...

Crida per reutilitzar material terapèutic�

�Homenatge a Joan Cartañá

L’Assemblea comarcal de la Creu Roja Cerdanyola-Ripollet-
Montcada i Reixac ha posat en marxa un banc de material tera-
pèutic amb l’objectiu de donar un nou ús a productes habi-
tualment molt cars –cadires de rodes, bastons, crosses, llits
articulats, entre d’altres– es poden fer arribar a l’av. de la Creu
Roja 25-29 de Ripollet, de 9 a 13h i de 16 a 19h, on el grup de
voluntaris que treballa les discapacitats en donarà un nou ús. Si el
material és molt voluminós i no es pot transportar, es recomana
trucar al telèfon 936 916 161. LG

SÒNIA HERNÁNDEZ

La Federació d’Associacions de Veïns de Montcada (FAVMiR)
va nomenar el 26 de novembre soci d’honor Joan Cartañà,
president de l’AV de Vallençana-Reixac des de fa 15 anys.
L’Ajuntament també es va sumar a l’homenatge en  reconeixe-
ment i agraïment a la tasca que Cartañá ha desenvolupat pel
municipi i el moviment veïnal. Cartañá, visiblement emocionat,
va rebre una placa commemorativa de la FAVMiR i una
reproducció de l’església de Reixac, del Comsistori. SH
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Divendres 2
cant coral. Actuació de la Coral de

Vilanova i la Geltrú. Hora: 17.30h. Lloc:

Casal de la Gent Gran (Salvador Allende).

hora del conte. El rei que s’avorria,

a càrrec de Rosa Fité. Hora: 18h. Lloc:

Biblioteca Montcada.

encesa. Dels llums de Nadal. Hora:

18.30h. Lloc: Casa de la Vila.

sida-cinema. Videofòrum sexual,

amb la projecció d’American Playboy.

Hora:20h. Lloc: Espai Jove Can Tauler.

Dissabte 3
sortida. Visita als barris del Pi i Santa

Anna. Hora: 11h. Lloc: Font de Canaletes.

Organitza: Fundació Cultural.

l’esport amb la sida. Exposició

De què va la Sida? Distribució de material

preventiu. 3 i 4 de desembre. Hora: De

17 a 20h. Lloc: Pavelló Miquel Poblet.

festa. Trobada d’equatorians Gran

Bingo Bailable. Hora: D’11 a 16h. Lloc:

Sala Molí de Can Sant Joan. Organitza:

ASERM.

Diumenge 4
sortida. A Catalunya en miniatura i

les caves Freixenet. Hora: 8h. Lloc: Bus

del c.Molí. Organitza: Amics de

Montcada.

l’esport amb la sida. Torneig

de futbol. Hora:17h. Lloc: Pista Can Cuiàs.

Dijous 8
sardanes. Amb la cobla Nova Vallès.

Hora: 12h. Lloc: Pl. de l’Alzina de Terra

Nostra. Organitza: Agrupació Sardanista.

Dissabte 10
cinema. Los chicos del coro.  Hora:

17h. Lloc: Casal de la Mina.

HORARI

De dimarts a dissabte: de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

GOSPEL
CONCERTS DE NADAL

Vegeu els actes al repàs dels dies.

TEATRE FAMILIAR

AI, LA FARINA
Diumenge 11, 12h

Cia. Pengim Penjam. Titelles

més informació: www.montcada.org

Horaris: de dilluns a divendres, de 9 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, de 10 a 14h

SALA PRINCIPAL

Casa de la Vila

Fins a l’11 de desembre
PAISATGE TRENCAT. LA SIDA

Preu: 3 euros.

PREMI NACIONAL DE PINTURA
Fins a l’11 de desembre

Diumenge 18. 19h. Església

MARATÓ DE TV3
CADENA HUMANA

Vegeu els actes al repàs dels dies.

Dilluns 12, 17h.

Col·legi La Salle

ESCOLANIA I CORAL MARE
DE DÉU DEL TURÓ

Del 13 de desembre al 8 de gener
MERCAT D’ART

EXPOSICIONS

Diumenge 18, 12h Dimarts 27 i divendres 30
CINEMA 3D

GALÀCTICA

Preu: 1 euros.

So i imatge espectacular

TEATRE FAMILIAR

NINOTS MÀGICS

Preu: 3 euros.

Cia. Selvin

REALITATS VISCUDES. De J. Urbón
Del 15 de desembre al 5 de gener

Diumenge 11
torneig. Del joc de rol Magic tipus 1.5..

Hora: 10h. Lloc: Can Tauler. Organitza: Krom.

sortida. Visita als jardins de Tamarita.

Hora: 11h. Lloc: Estació de Tibidabo

(BCN). Organitza: Fundació Cultural.

teatre familiar. Ai, la Farina!, a

càrrec de la companyia Pengim Penjam.

Hora: 12h. Lloc: Auditori. Preu: 3 euros.

Dilluns 12
marató tv3. Cadena humana al

voltant de La Salle. Hora: 17h. Lloc: La

Salle. Organitza: La Salle i AMPA.

encesa. Del pessebre i homenatge

als majors de 90 anys, amb l’actuació de

les corals del Casal de la Mina i del Cen-

tro Aguileño. Hora: 17.30h. Lloc: Casal

la Mina.

Dimarts 13
xerrada. Menjar bé quan ets gran, a

càrrec de la farmacèutica Carme Pardo.

Hora: 17.30h. Lloc: Casal de la Mina.

Dijous 15
exposició. Inauguració de la mostra

de Jordi Urbón. Hora: 19h. Lloc: Auditori.

concert. I Concert de gospel, en

commemoració dels Drets Humans. Hora:

21h. Lloc: Església de Sant Joan Baptista

(Drac s/n). Organitza: Amics del

Cinefòrum.

Divendres 16
pessebres. Del 16 de desembre al 7

de gener. Lloc: Església de Santa Engrà-

cia. Organitza: Agrupació de pessebristes.

pare noël. Hora: 17h. Lloc: Centre

Cívic Can Cuiàs. Organitza: Esplai.

concurs ball. Sigues sensual però

amb precaució. Hora: 20h. Lloc: Auditori.

Dissabte 17
jocs escolars. Presentació dels

equips. Hora: De 9 a 13h. Lloc: Pavelló

Miquel Poblet. Organitza: IME i CDEM.

sortida. Detalls de l’Eixample. Hora:

11h. Lloc: Núm. 1 del Passeig de Gràcia

de BCN. Organitza: Fundació Cultural.

torneig playstation. Hora: 18h.

Lloc: Espai Jove Can Tauler.

caga tió. Hora: 18h. Lloc: Pl. de

l’Església. Organitza: Esplai Sesa.

cinema. La vida secreta de las pala-

bras, d’Isabel Coixet. Hora: 19 i 22h. Lloc:

Auditori. Preu: 3,5 euros.

concert nadalenc. Hora: 20h.

Lloc: Gran Casino de Terra Nostra. Orga-

nitza: Associació Musical Giravolt.

Diumenge 18
pare noël.Xocolatada i cercavila. Hora:

10h. Lloc: Seu AV Font Pudenta.

teatre familiar. Ninots màgics, a

càrrec de la Cia Selvin. Hora: 12h. Lloc:

Auditori. Preu: 3,5 euros.

concert nadalenc. Escolania i

Coral Mare de Déu del Turó. Hora: 19h.

Lloc: Església de Santa Engràcia.

Dimarts 20
presentació. Calendari i  Guia Agen-

da 2005. Hora: 19.30h. Lloc: Auditori.

Dimecres 21
presentació. Revista Quaderns núm.

11. Hora: 20h. Lloc: Fundació Cultural.

Divendres 23
caga tió. Hora: De 17 a 20h. Lloc: Cen-

tre Cívic Can Cuiàs. Organitza: AV i C4.

pare noël. Hora: De 18 a 20h. Lloc:

Centre Cívic l’Alzina de Terra Nostra.

Organitza: Comissió de Festes.

CINEMA

LA VIDA SECRETA
DE LAS PALABRAS

Diumenge 17, 19 i 22h

Preu: 3,5 euros.
D’Isabel Coixet

GIRAVOLT
Dissabte 17. 20h. Casino Terra Nostra

Dijous 15. 21h. Església Can Sant Joan
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més informació:

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el seu
nom, adreça, telèfon i una còpia del DNI.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
Els passos elevats de Font Pudenta, a la banda del riu, acaben en
una vorera estreta que, a més no està connectada amb el passeig
superior. S’ha plantejat la possibilitat de fer escales o accesos en

línia recta a través del parterre? Antonio Martínez.Font Pudenta

L’Ajuntament no tenia constància que hi hagués aquest problema
d’accessibilitat a la Font Pudenta i estudiarà la petició d’aquest veí ja
que entenem que aquesta vorera és massa estreta per facilitar la
mobilitat del vianant que l’ha d’utilitzar. Juan García, regidor de
Serveis Municipals (PSC)

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 902 111 444

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura i Museu) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 902 270 370
Of. d’Atenció a la Dona 935 651 122
Policia Local 092-935 752 177-935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

Queja
M. del Mar Saiz

Montcada

>> Esta es una queja dirigida al
Ayuntamiento por el deficiente
trazado de acceso al CEIP Font
Freda tanto peatonal como para
vehículos. Es realmente indignan-
te que no exista un paso de ce-
bra elevado (en la rambla del
Països Catalans han puesto cua-
tro) a la entrada del puente, para
que los vehículos aminoren la
marcha al coger la curva (algu-
nos se piensan que están en el cir-
cuito de Montmelo) teniendo en
cuenta que hay un colegio del
cual salen niños que deben cru-
zar la carretera para acceder a la
rampa que ya hizo el Ayunta-
miento en su día, sería una gran
lástima que algún día tuvieramos
que lamentar una desgracia por
falta de seguridad vial en este tra-
mo. Así mismo, para los vehícu-
los es casi intransitable el trozo
del puente al colegio (camino sin
asfaltar), sobre todo los días de
lluvia en los cuales deberíamos
llevar un 4 x 4 en vez de nuestro
modesto utilitario para poder
circular entre tanto bache. Ade-
más no existe ninguna señal de
advertencia de colegio para los
vehículos (cosa muy extraña, ya
que creo que es obligatorio se-
ñalarlo). Se han hecho muchas
mejoras en nuestra ciudad, cosa
que agradezco, pero deberían so-
pesar la posibilidad de mejorar
este acceso por el bien de nues-
tros niños que en definitiva son
el futuro de Montcada.

Escaleras
M. Isabel Garzón

Montcada

>> Desde primeros de año sue-
lo ir al cementerio ya que tengo
enterrado a mi padre y ya el pri-
mer día las escaleras que van al
mismo se me hicieron intermi-
nables, en total son 91 escalones.
Si para mí lo son, para las per-
sonas mayores que han de visitar
a sus difuntos la cosa empeora.
Igualmente para las personas que
viven en aquella zona, con las que
he coincidido alguna vez y a mi-
tad no pueden subir con la com-
pra. Por ello, rogaría a quien pro-

fffffarararararmàciesmàciesmàciesmàciesmàcies

Rivas, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
J. Vila, pg. Jaume I, 30
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Localitzacions

ceda que por favor lo tenga en
cuenta a ver si se pueden poner,
como en la calle Mayor, escale-
ras mecánicas aunque sea en el
último tramo del recorrido.

Recordant Capella
CEIP Reixac

Montcada

>> “I un dia el temps s’esgotarà
i Deo Gratias el pintor encara
no s’haurà explicat del tot ni tan
bé com pretenia.” Recollim les
seves paraules... Ell ens ha dei-
xat però resta amb nosaltres i
ens parla. D’aquesta manera
l’artista i la persona de bon fer
que ha estat Joan Capella tras-
passa la “barrera” que imaginem
entre els que quedem i els que
ens deixen. La nostra escola té
l’honor de gaudir del regal d’al-
guns dels seus treballs amb forta
significació per a nosaltres. Tin-
drà el nostre record per sempre
i ens proposem ampliar l’espai
de trobada de la nostra escola
amb ell i la seva obra en futures
jornades de descoberta i de
gaudi.

Ecotasa
Javier Gómez

Can Cuiàs

>> ¿Están también remunera-
dos los cargos en las asociacio-
nes de vecinos que sólo se dedi-
can a las fiestas? Creo que fiesta
sí, pero movimiento vecinal
reivindicativo también, que por
eso fueron creadas las AV. En es-
tos momentos y, entre otras co-
sas, Montcada está padeciendo
una serie de subidas de impues-
tos, como zonas azules, subida
del IBI y lo que es peor la tasa
de recogida de basuras y no veo
a ninguna asociación, ni a la Fe-
deración de Asociaciones de Ve-
cinos (FAVMiR), que haga algo
para denunciar públicamente el
negocio  que reprenta el impues-
to de la recogida de residuos ¿no
se va a movilizar a los vecinos?
Creo que se deberían hacer
asambleas en los barrios y expli-
car  lo que en su día ya se de-
nunció desde algunos sectores
de las asociaciones y desde la
Federación. Hay que decirles a
los vecinos la clase de negocio

que se han montado nuestros
políticos con el Sr. Alcalde a la
cabeza con el Ecoparc. No tie-
nen bastante con ello  que enci-
ma nos cobran la materia pri-
ma que utilizan. En su día la
FAVMIR denunció que ésto es
lo que pasaría, si no éramos ca-
paces de parar este invento, tam-
bién hay que decir que en las
asambleas informativas siempre
estaban aquellos presidentes de
AV bien recomendados por el
Sr. Alcalde para que dijeran lo
contrario. Pues bien, el tiempo
es el mejor juez y da la razón a
quien la tiene. Pido a la FAVMIR
que empiece a movilizar a los ve-
cinos y a denunciar estos abusos.

Buscant posada
Agrupació de Pessebristes

Montcada

>> Aquest és un dels típics te-
mes que solem utilitzar els pes-
sebristes en les nostres exposi-
cions de Nadal. Però també és
un dels mals de cap que estem
patint com a agrupació. Som
una entitat amb 23 anys d’història
que, des de fa 5, preveient que
ens quedaríem sense l’espai pri-
vat de què disposàvem per pre-
parar els pessebres, vam dema-
nar a l’Ajuntament la cessió d’al-
gun local. Des d’aleshores hem
vist com se cedien espais a noves
entitats creades amb posterio-
ritat i hem escoltat només bones
(i buides) paraules dels nostres
polítics. Potser llavors vam pe-
car de ser massa prudents i, com
la situació la teníem mig salvada
gràcies a la solidaritat dels co-
merciants de Can Sant Joan que
ens oferiren compartir el seu lo-
cal, anàvem fent. Però ara tor-
nem a estar al carrer i estem fent
mans i mànigues per no faltar a
la cita d’enguany. Fem un dels
actes nadalencs d’entrada lliure
amb més èxit al nostre poble
(l’exposició de l’any passat la van
visitar més de 4.000 persones) i
això fa que no només ens sentim
pocs valorats pel nostre Ajunta-
ment, també enganyats. Per això
volem denunciar que, mentre hi
ha entitats amb dos espais cedits
per l’Ajuntament o algunes el fan
servir com a bar, d’altres no po-
dem desenvolupar una activitat
cultural. Vam proposar al maig
per escrit a l’alcalde alguna solu-
ció provisional i encara estem
esperant resposta. Després,
polítics, demanareu participació.

En l’anterior número vam publicar que el
Túnel del terror l’organitzava l’Ajuntament
amb el suport del grup de Joves C4 quan en
realitat la iniciativa és de l’esmentat col·lectiu.

Fe d’errates

Guix

19 20
E. Relat V. Nieto

21 22
J. Relat Rivas Duran Duran
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Des que va entrar en vigor la llei que permet el matrimoni entre
parelles del mateix sexe, s’han celebrat al municipi tres bodes gais.
De moment no és una xifra significativa, però també és cert que
fins que el fet no es normalitzi des d’un punt de vista social, hi
haurà qui tindrà reticències a casar-se i a celebrar-ho com qualsevol
enllaç entre heterosexuals, per por a sentir-se diferent. A fi de con-
tribuir a promoure el respecte i la tolerància cap a les persones,
independentment de l’opció sexual de cadascú, La Veu s’ha fet
ressò del matrimoni entre José i Iván, una parella que no ha tingut
cap inconvenient a donar el seu testimoni i a manifestar el seu amor
públicament. Ells són un bon exemple per a altres que encara tenen
por a fer-ho perquè no se senten socialment acceptats. Les lleis no
entenen de sexes, són iguals per a tothom, i una societat que es
pressuposa moderna i avançada, no es pot permetre el luxe de
tenir ciutadans de diferent categoria pel fet de ser homosexuals,
dones o immigrants.
El moviment homofòbic que es va desplegar arreu del país arran
la modificació del codi civil –promogut especialment pels partits
conservadors i un sector de l’Església– no té raó de ser ni tampoc
cap futur perquè la major part de la ciutadania accepta l’homo-
sexualitat. El problema, si de cas, el tenen aquells que no són capaços
de respectar la vida dels altres i pretenen imposar el seu pensament
o la seva filosofia de vida per sobre del de la resta. La Constitució
ja ho diu que tots som iguals davant la llei, només calia aplicar una
norma que tothom, d’entrada, té molt clara. Felicitats a José i Iván,
i a totes les parelles que es casin a Montcada i Reixac pel civil o per
l’Església, del mateix o de diferent sexe, si realment ho fan per
convenciment i, sobretot, per amor.
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:: Els ciutadans coneixen l’Estatut?

:: Hi estan interessats?

:: El consideren necessari?

:: Està perjudicant les relacions

dels catalans fora de Catalunya?

El Parlament de Catalunya va aprovar

el 30 de setembre la modificació de

l’Estatut de Catalunya. Actualment, el

debat està a les Corts Generals. L’Es-

tatut caldrà aprovar-lo en referèndum.

La percepció ciutadana

Carmen
Marín
Treballadora

de la neteja

José
Uribe
Jubilat

� Estic d’acord amb l’Estatut
sempre i quan no impliqui, a la
llarga, la independència. Els
canvis, com l’autofinançament,
els considero beneficiosos.

José
Manuel
Rubio
Xofer

la veu dels veïns

Vicky
Martínez
Monitora de

menjador

� Cal una reforma, sobretot
perquè el finançament sigui
més just. Estic d’acord que
Catalunya ha de ser solidària,
però ara dóna més del que rep.

� Crec que l’Estatut no no-
més beneficiarà Catalunya si-
nó també la resta d’Espanya.
No crec que comporti cap pre-
judici, però també crec que tri-
garà a posar-se en marxa.

� No tinc cap tipus d’interès en
l’Estatut, no he seguit el tema,
perquè els polítics faran el que
vulguin. Tinc altres coses més
importants en què preocupar-me.

El fòrum. Estatut de Catalunya

opinions contrastades

Per informar-se sobre el tema...
�El text aprovat pel Parlament. www.gencat.net/nouestatut.

�Foro contra l’Estatut www.stopestatut.com

  Lectura i debat. Sessions sobre l’Estatut, cada dilluns. Versus Teatre. C/ Castillejos,

núm. 179. Teléfons 93 232 31 84 i 93 265 24 23. A/e: versusteatre@menta.net

Una enquesta de la Generalitat afir-
ma que el 71,4% dels catalans con-
sidera que el nou Estatut és neces-
sari per a Catalunya. Segons El
Mundo, el 57,2% dels espanyols hi
està en contra

�

“És políticament ambiciós, però jurídicament deficient”
La proposta de reforma és jurídicament deficient
des del punt de vista constitucional, però ambiciosa
políticament perquè obre un marc de negociació amb
l’Estat per aconseguir una sèrie de competències, com
un nou finançament. El text conté mancances, com
una redacció poc clara. També parla d’adquirir
competències que, per dur-les a terme, seria necessària
una reforma dins l’estructura estatal. És convenient
que la proposta d’Estatut sigui objecte de modifi-

cacions de forma i de fons en el seu pas per les Corts
Generals per garantir al màxim una sentència favora-
ble del Tribunal Constitucional. D’altra banda, la pro-
posta de reforma obre la possibilitat d’iniciar una
nova etapa en les relacions entre l’Estat i Catalunya i
amb altres comunitats que podrien reclamar més com-
petències. L’interessant serà comprovar si l’Estat obre
la possibilitat d’un nou estatus per a tothom o vol
aquesta diferència només amb Catalunya.

Joan Lluís Pérez Francesch
Professor de Dret
Constitucional de la UAB

“Reixes a l’ànima”
Ciutadans catalans i espanyols no ho tenim gens
fàcil, això d’entendre en què consisteix la reforma
de l’Estatut. La pressumpta constitucionalitat (lle-
geixis modèstia) de les propostes, contrasta amb
la vehemència dels arguments contraris, en espe-
cial els del nacionalisme espanyol més ranci que,
expressats des de potents altaveus, contribueix a
augmentar la confusió. Aquestes circumstàncies
alimenten els ancestrals prejudicis, basats en el

desconeixement de molta gent de bona fe i en la
mala fe d’alguna gent ben informada. I pot
conduir a plantejar-nos quins vents hem sembrat
per recollir aquestes tempestes. Passa habitualment
que les víctimes, en lloc de resistir-nos al botxí,
ens sentim responsables de despertar les seves ires.
Així ens convertim, sense voler, en els seus
principals còmplices. I és que la veritable lluita, fins
la més modesta, comença amb un mateix.

Josep Verdaguer
Professor de Sociologia
de la UAB

“Permetria un repartiment més just dels impostos”
La Cambra està totalment a favor del nou Estatut,
perquè comporta una sèrie d’avantatges fiscals per
a Catalunya dels quals actualment no gaudim i per-
metria reorganitzar l’estructura econòmica per tal
que aquí es quedessin més recursos. Catalunya pre-
senta a hores d’ara un índex del 7,5 de dèficit, molt
per sobre de la resta de comunitats d’Espanya, i el
més indignant és que, tot i això, es titlla els catalans
d’insolidaris perquè volem un repartiment més just

dels diners. Les empreses catalanes han d’estar a fa-
vor de la reforma per ètica perquè, amb un nou fi-
nançament, hi hauria un millor repartiment dels
impostos i Catalunya obtendria més diners per in-
vertir en millores a tots els àmbits, com ara el ter-
ritori. Per exemple, es podrien millorar les infraestruc-
tures al Vallès Occidental. Sobre el boicot a les em-
preses catalanes, de moment no tenim cap por,
perquè considerem que és més una qüestió mediàtica.

Antoni Peñarroya
President de la Cambra de
Comerç de Sabadell

Ramon
Balcell
Administratiu

� L’Estatut s’ha de tirar en-
davant perquè ja està bé de
ser tan solidaris. El primer que
hem d’aconseguir és l’autofi-
nançament.
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 >> Al Mercat d’Art es poden trobar obres d’artistes locals i foranis a preus assequibles per regalar al Nadal
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El Mercat d’Art  es renova amb

més quantitat i nous participants

COMENCEN ELS ACTES DE NADAL

La Casa de la Vila acull la ja tradicional mostra, que comptarà amb la presència d’una vintena d’artistes

sònia hernández

redacció

les cites
Els pessebres, el primer

Les entitats fan l’acte d’en-
cesa del pessebre una fita im-
portant. L’Agrupació de pes-
sebristes inaugurarà la tradi-
cional exposició el 16 de de-
sembre al l’Església de San-
ta Engràcia. La Fundació Cul-
tural presentarà el seu el dia
21 a la seu de l’entitat i el Ca-
sal de Gent Gran Casa de la
Mina, el 12.

El Pare Noel i el caga tió

Alguns dels moments més
màgics del Nadal es pro-
dueixen amb l’arribada del
Pare Noël i fent cagar el tió.

L’AV de Font Pudenta-Munta-
nyeta prepara una rebuda del
Pare Noel,  el 18 de desem-
bre. L’esplai SESA farà cagar
el tió a la plaça de l’Església,
el 17; també n’hi haurà al
Centre Cívic l’Alzina, de Terra
Nostra, organitzat per la
Comissió de festes del barri,
el dia 23. A Can Cuiàs, el Pare
Noel hi serà el dia 16, i el 23
faran cagar el tió.

Música

El 2 de desembre actua la co-
ral del Casal de Gent Gran de
Montcada, mentre que el cor
del Casal de Gent Gran Casa
de la Mina oferirà un recital el
12 de desembre. El 15 hi ha
un concert de gospel a Can

Sant Joan, l’Associació Gira-
volt actuarà al Casino de Terra
Nostra el 17 de desembre i el
18 a Can Sant Joan amb les
corals del Centro Aguileño, del
Casal de Gent Gran Casa de
la Mina i del Casal Montcada.
Vegeu tots els actes a l’agen-
da a la pàgina 17.

Entre el 13 de desembre i el 8
de gener la Casa de la Vila serà
el marc d’una iniciativa que ja és
un clàssic al calendari d’actes
nadalencs: el Mercat d’Art, que
coincideix amb altres que es fan
a les principals ciutats. Enguany
s’arriba a la 9a edició. Un total
de 21 artistes exposaran i posa-
ran a la venda la seva obra, en la
seva majoria montcadencs, tot i
que també hi haurà 3 autors de
Barcelona, 2 de Cerdanyola i 1
de Sant Cugat. Un dels aspectes
destacats és que la meitat dels
participants no ho havia estat
mai fins ara, el que demostra que
la convocatòria es troba conso-
lidada i que el nombre d’interes-
sats s’amplia cada any. Molt altres
són habituals al Mercat d’Art de
Montcada i, entre aquests, es tro-
ben alguns que havien estat a les
primeres edicions, quan era una
iniciativa promoguda pel col-
lectiu artístic Grup Blau. Tam-
bé és present l’entitat Manetes,
que ven els objectes d’artesania
realitzats per les usuàris d’aquest
servei de Cáritas.

Disciplines variades.

Quant a les disciplines, hi haurà
un artista de ceràmica, un d’es-
cultura, un de fotografia i la resta
de pintura, a més de l’artesania
de Manetes.  Un dels objectius
del Mercat d’Art és assegurar la
presència de tots els àmbits
artístics i el nombre més gran
possible de creadors mont-
cadencs, ja que la Casa de la Vila
esdevindrà un aparador privi-
legiat per veure la seva tasca.
Com ha explicat la regidora de
Cultura, Amèlia Morral (CiU),
“el Mercat ofereix una bona

els artistes participants

Ceràmica
Carme Vilà Bardají
Escultura
Francisco Sánchez Martos
Fotografia
David García Fernández
Pintura
Susana Aranda Valero
Clara Cardona Valls
Alicia Carrasco Medrano
Raquel Casanova
Lluïsa Díaz Álvarez
Rosa Freixas Cervantes

Antonio Garcia Navarrete
Maria Teresa Gràcia Maresma
Ebrima Marong
Francisco Martínez Tolosa
Maria Isabel Massó Calzado
Jaume Muelas Orti
Fernando Odriozola Pereira
Josep Maria Pons Canalias
Gabriel Renom Bielso
Eva Sereno
Artesania i altres arts
Juan Fernández Martínez
Taller Artesania Manetes

possibilitat als artistes que
normalment tenen proble-
mes per exposar i vendre la
seva obra”. Un altre dels objec-
tius de la iniciativa és promoure
una mentalitat diferent a l’hora
de fer regals al Nadal, a la
vegada que es motiva la com-
pra d’art. Un objectiu, aquest,
gens fàcil d’aconseguir, ja que
l’hàbit d’invertir en art encara no
és gaire generalitzat, i menys en
obres de creadors poc coneguts.
“Som conscients que és difí-
cil incentivar una mentalitat
com aquesta però, no per
això ho deixarem de fer, sinó
al contrari, posem molt d’en-
tusiasme perquè creiem que
és una fórmula que benefi-
cia tothom”, comenta Morral.
Cap de les obres posades a la

FOTOS: ARXIU

venda pot superar en cap cas els
400 euros de preu, amb la qual
cosa també es promou que
tothom pugui accedir a la com-
pra. Per a la ceramista Carme

Vilà, una dels artistes que hi par-
ticiparan, “el Mercat propicia
el diàleg amb els nostres
veïns, i això és una opor-
tunitat que hem d’aprofitar”.
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José Ricart Mir, l’autor
del text de novembre

>>Premi de microrelats ‘El Basar’

concurs de microrelats ‘El basar’

Una gitana per unes quantes monedes li va llegir les línies de la mà: la
de la sort, un viatge inesperat, la del cor indicava un apassionat romanç,
però la línia de la vida era massa curta. Atemorida, va decidir passar pel
quiròfan i allargar-la per intentar canviar així el seu destí. L’operació va
ser breu i senzilla. A la setmana següent començaren a complir-se les
profecies de la pitonissa. Li va tocar premiat un bolet de loteria. Amb els
diners que aconseguí inicià un llarg viatge. I allà va conèixer l’amor de
la seua vida. Però una vesprada un cotxe es va botar el semàfor en
roig i l’atropellà contra la vorera. La mort no sap llegir les línies de la mà.
És analfabeta.

La línia de la vida. José Ricart Mir (València)
Seleccionat del mes de novembre

sònia hernández

redacció

 >> Les entitats són una part important de la Fira de Santa Llúcia

>> ACTES DE NADAL 2005 La Fira de Santa Llúcia

Entitats i comerços omplen una
vintena de parades tradicionals

sònia hernández

redacció
Una vintena de parades pren-
dran part a la Fira de Santa Llú-
cia, el mercat de productes arte-
sans, típics i nadalencs impres-
cindibles perquè el Nadal sigui
com ordena la tradició. Entre
els participants hi haurà produc-
tes de jardineria, cerànica, arte-
sania de fusta, de vidre, bijuteria,
decoració nadalenca, joguines i
menjars nadalencs, entre altres.
La fira se celebrarà entre els dies
16 i 18 de desembre, a la Ram-
bla dels Països Catalans de
Montcada Nova, organitzada
per les regidories de Comerç i
Educació. Enguany, entre les
parades també es trobaran altres

on es podran dur a terme
diferents tallers, com els de torn
ceràmic, creació infantil, joieria
i paper matxé. La regidora de
Comerç, Antònia Bofill (CiU),

s’ha mostrat molt satisfeta per-
què “hem aconseguit la impli-
cació d’entitats i comerços i
podrem presentar una fira
força variada”, va comentar.

La Fundació
presenta el

‘Quaderns’ 11
El proper 21 de desembre la
Fundació Cultural presentarà, al
seu local del carrer Major, 47, el
número 11 de la seva publicació
d’investigació local Quaderns. En
aquesta edició s’ofereix un dos-
sier dedicat a l’aigua com a
element definidor del paisatge i
de la història de Montcada que
repassa les fonts, els rius, els
canals i, com no, els efectes de
les riuades. Altres articles recor-
daran els antics jocs que els nens
i nenes jugaven als carrers del
municipi fa algunes dècades.
L’entitat presentarà també el seu
pessebre. LR

FOTO: ARXIU

Programació especial
a l’Auditori Municipal

Amb la proximitat de les vacan-
ces de desembre, i afegint-se a
les activitats nadalenques orga-
nitzades per entitas i consistori,
l’Auditori Municipal continua
amb la seva programació es-
table, en la qual destaquen espe-
cialment l’exposició de Jordi
Urbón, finalista del Premi de
Pintura Juan Ramón Masoliver
2003, que s’inaugurarà el 15 de
desembre. L’exposició portarà
per títol Realitats viscudes. En
l’àmbit teatral, diumenge 11 de
desembre visitarà la sala muni-
cipal la companyia Penjim
Pennjam amb el muntatge Ai,
la farina! i el 18 de desembre hi

haurà teatre infantil, amb la
companyia Selvim i el muntatge
Ninots màgics. Pel que fa al cine-
ma es projectarà La vida secreta
de las palabras, de la realitzadora
catalana Isabel Coixet el 17 de
desembre, i es farà una sessió
de cinema en tres dimensions
amb el film Galàctica, un viatge
pel nostre sistema solar el 27 i el 30
de desembre. Coincidint ja
plenament amb el Nadal, hi ha
previstes actuacions musicals de
qualitat, com ara l’espectacle Lo
misteri de Nadal, el 29 de
desembre, a càrrec de Quico el
Célio, el Noi i el Mut de Ferreries
i Jaume Matamoros. SH

José Ricart Mir (València, 1973)
és l’autor de La línia de la vida, el
microrelat seleccionat del mes
de novembre a la II Edició del
Premi de Microrelats El Basar.
El text de Ricart ha estat triat

entre més d’una seixantena de
textos que han concorregut
aquest mes. Els membres del
jurat han destacat la seva ade-
quació al gènere i la capacitat de
concisió. El text de Ricart, amb
altres, formarà part del llibre
que s’editarà al mes d’abril.



22 1a quinzena
desembre 2005 cultura

La Unió de Mas Rampinyo
debat sobre la participació

Calurós homenatge a
Jaume Terés a l’ABI

Polítics i veïns recorden la trajectòria del finat

sònia hernández
montcada

El Cafè Colon es va omplir el
passat 18 de novembre per
acollir els montcadencs que van
voler assistir a l’homenatge de
Jaume Terés–qui va morir el
passat 25 d’abril–, organitzat per
l’ABI i l’Ajuntament.
David Calvano, en represen-
tació de la junta de l’entitat va
remarcar la implicació de Terés
en el desenvolupament de l’as-
sociació, de la qual va ser presi-
dent. “Ja feia molt de temps
que volíem fer aquest home-
natge, molt abans que ens
deixés en Jaume per sempre,
de fet, aquest era un dels en-
càrrecs de l’anterior junta.
Per fi ho hem fet, i avui és
un dia important per a
l’ABI”, va dir. Per la seva ban-
da, l’alcalde César Arrizabalaga
(PSC), va recordar Terés com
un paradigma de participació
ciutadana i va incidir en la
importància d’iniciatives en què
va participar, com ara el grup
Cultural Tertúlia o la tasca que

va dur al voltant del col·lectiu
catòlic de Can Sant Joan: “Jo no
sóc gens religiós, però en el
cas d’en Jaume estic segur
que deu estar allà on ell volia
ser, perquè va treballar molt
per l’Església”.
Durant l’acte es va descobrir una
placa commemorativa que dóna
el nom de Terés a una de les
sales de l’entitat. La vídua i els
fills, emocionats, van agrair la
placa i les mostres de suport
proporcionades tant pels mem-
bres del consistori com per la
junta directiva de l’entitat.
L’actuació musical del guitarris-
ta Xavi Navarro va posar el
punt final a l’homenatge.

 >> La vídua de Jaume Terés i Calvano, a l’esquerra, van descobrir la placa

 >> L’alcalde lliura un regal a la vídua

FOTOS: SÒNIA HERNÁNDEZ

sònia hernández
mas rampinyo

La Unió de Mas Rampinyo va
celebrar el dia del soci el passat
cap de setmana del 26 i 27 de
novembre. La primera jornada
va estar dedicada a dues xer-
rades, una al voltant de malalties
mentals com l’Alzheimer, a
càrrec del neuròleg Pablo Millet,
i l’altra sobre l’associacionisme,
que van conduir els assessors
Míriam Mañosa i Daniel Parra.
Segons el president de l’entitat,
Pere Arévalo, ambdós col·loquis
van ser “molt útils perquè van
donar consells sobre com
afrontar problemes dife-
rents”. En concret, els assistents
van reflexionar sobre els fenò-
mens que expliquen la manca de
participació en les activitats
ciutadanes. “Nosaltres volem
saber què espera la gent de
la Unió i volem oferir alter-

natives capaces de motivar la
societat”, va comentar Arévalo.

Activitats per als petits.

La part més exitosa de la
celebració va ser la dedicada a
les activitats infantils que es van
dur a terme a la seu de l’entitat i
al carrer. Un centenar de nens

van prendre part dels tallers de
manualitats, dels concursos de
dibuix i dels jocs de carrer. A la
tarda es va fer la representació
de l’obra teatral El tresor del pi-
rata negre per part del grup del
Casino, que també va tenir una
bona resposta per part dels
socis.

 >> Els tallers de manualitats van atraure l’atenció de veïns de totes les edats

FOTO: SÒNIA HERNÁNDEZ

Ja es poden sol·licitar subvencions
per a les comparses de la Rua 2006

Fins al proper 16 de desembre
és obert el primer termini per
demanar les subvencions per a
la Rua de Carnaval que se cele-
brarà el proper 25 de febrer. S’ha
establert també un segon termini
del 30 al 17 de febrer. Aquestes
condicions, amb moltes altres
més, són fixades a les bases per
a la participació a la rua de Car-

naval, fetes públiques per la
Regidoria de Cultura. El docu-
ment estableix sis categories de
comparses en funció dels seus
membres, que van des de les
integrades per 20 persones, fins
a més de 70. Els ajuts econòmics
oscil·len entre els 315 i els 645
euros. En aquest sentit, i com a
novetat destacada, determina-
des comparses en què més de
la meitat dels seus membres

tinguin entre 12 i 25 anys, rebran
també una subvenció d’Infància
i Joventut de 150 euros. Les
inscripcions per participar s’han
de fer a l’Oficina d’Atenció al
Ciutadà (OAC) presentant el full
d’inscripció que es pot acon-
seguir a la mateixa OAC, a la
Casa de la Vila o la pàgina web
municipal montcada.org. Les ba-
ses també es poden consultar en
aquesta adreça electrònica.

>> Festa del soci

sònia hernández
redacció
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en 2 minuts...
�Acaba el cicle de lletres europees

Activitats per a prelectors

L’escriptor i traductor Adam Kovacsics va ser l’encarregat de
posar el punt final al cicle de litera-
tura centreeuropea organitzat per les
biblioteques públiques en el marc de
l’Any del Llibre i la lectura. Kovacsics
–a la foto– va parlar el passat 23 de
novembre sobre l’obra del premi
Nobel Imre Kertész a la sala de lec-
tura del carrer Montiu. LR

Tornen els Amics del cinefòrum�
Els Amics del cinefòrum tornen a l’activitat. En el moment de tancar
aquesta edició era prevista la projecció de la pel·lícula Kamchatka, del
director argentí Marcelo Piñeyro, per dijous 1 de desembre. Amb
aquest film, l’entitat vol promoure el debat sobre el Drets Humans a
partir del testimoni que es dóna dels segrestos i assassinats a Argen-
tina durant la dictadura de Rafael Videla. L’entitat també col·labora
en l’espectacle de gospel del dia 15, vegeu agenda.  LR

�

La biblioteca del carrer Montiu ha iniciat un programa de
promoció de la lectura entre els més petits. La primera sessió es
va fer el passat 26 de novembre –a la
foto– i es va dedicar als óssos. La
propera serà al mes de febrer i
seguiran altres al maig i al setembre.
Durant l’activitat, una narradora ex-
plica contes dels llibres de la bibliote-
ca amb l’ajut d’animals de peluix. SA

Serafín Marín, ferit a Lima, Perú�

 LLUÍS MALDONADO

SÒNIA HERNÁNDEZ

El torero montcadenc Serafín Marín va resultar ferit en l’últim
bou de la seva actuació el passat 20 de novembre a Lima,
Perú. El destre ha patit una ferida de tres trajectòries diferents
a la part interna de la cuixa dreta, arribant fins al fèmur. LR

Can Castells, un mas del passat
el retro-visor

L’edifici, que ja existia al segle XVII, va ser enderrocat l’any 1984

fidel casajuana

ARXIU F.CASAJUANA

 >>  El mas Can Castells en una imatge dels anys quaranta

Aquest mas s’aixecava al
fons del carrer Indústria,
tot solitari dalt d’un turó

El mal anomenat progrés guanya
batalles una darrera l’altra. Un
exemple el tenim en l’ enderro-
cament del mas de Can Castells
que va tenir lloc ara fa 24 anys
per decisió dels seus propietaris.
Aquest mas s’aixecava al fons del
carrer Indústria, tot solitari dalt
d’un petit turó, mig tapat per les
naus ocres de l’empresa Aisma-
libar. En qüestió d’hores, pe-
dres, teules i travesses formaven
una imatge dessoladora. Can
Castells deixava d’existir i s’afegia
a una trista i malauradament llar-
ga llista de masos desapareguts.
La casa, juntament amb l’era si-
tuada a uns 60 metres i un grup
de pins centenaris, formaven un
paisatge peculiar.Un rellotge de
sol decorava la façana principal
del mas que, segons alguns
documents, ja existia al segle
XVII en aquest mateix indret.
Però tot fa pensar que la seva
data de construcció és encara
més antiga.

Ous i patates. Can Castells
era un bell exponent de l’ar-
quitectura del país i de la forma
de viure dels nostres avant-
passats. Fins a final dels anys 70

el mas va estar en actiu com a
explotació agrícola i ramadera.
Molts veïns anaven a comprar-
hi la llet, els ous, les patates i al-
tres productes de l’hort. Antoni
Casajuana i Franquesa va ser el

seu darrer masover. Amb el pas
del temps els masos i masies del
nostre veïnat han anat desapa-
reixent: Molí d’en Bisbe, Molí
d’en Coll, Can Tuixans, Les
Indianes... Però no hem d’obli-
dar que el nom de Mas Ram-
pinyo estarà lligat per sempre
més al món del mas. Avui dia
resten pocs masos i els que han
sobreviscut estan en un estat
molt deficient de conservació.
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HANDBOL. FI DE LA PRIMERA VOLTA

La Salle masculí lluita per una de
les places d’ascens de Primera

El primer equip del CH La Salle
Montcada va acabar la primera
volta de la fase inicial de Prime-
ra Catalana en la segona posició
del Grup B amb 8 punts, darrera
del fins ara imbatut GEIEG de
Girona. L’equip ha exhibit un
bon nivell de joc, amb quatre
victòries i tres derrotes, tot i tenir
un calendari desfavorable amb
més partits a domicili que a casa.
Com ha succeït en temporades
anteriors, el conjunt montcadenc
va iniciar la lliga amb una der-
rota, en aquest cas a la pista de
La Canonja, descendit de Pri-
mera Nacional, per 33-18. A la
jornada següent, en el primer
matx al pavelló Miquel Poblet,
els homes de Jaume Puig van
caure derrotats contra el Palau-
tordera per 20-26 en un matx
on La Salle va jugar per sota de
les seves possibilitats davant d’un
rival que enguany s’ha reforçat.
Després van arribar dos triomfs
consecutius –a Barberà per 16-
28 i a casa contra l’Arrahona per
23-19– la derrota davant del lí-
der a domicili (38-36) en un
partit brillant en l’apartat ofensiu
i les dues últimes victòries, a la
pista de la Roca per 20-24 i al
pavelló local contra l’Adrianenc
per 24-21.

Balanç positiu. La plantilla
i el cos tècnic es mostren satisfets
pel joc i la classificació en la pri-
mera volta. Enguany, el sistema
de competició ha variat respec-
te la temporada anterior, en què
només hi havia una lliga regular
amb tots els equips de la cate-
goria. Aquest any els 16 partici-
pants s’han dividit en dos grups
de 8, dels quals els 5 darrers clas-
sificats jugaran la fase de des-

sílvia alquézar
redacció

FOTOS: LLUÍS MALDONADO

 >> La plantilla escolta les instruccions del tècnic, Jaume Puig, en un temps mort d’un matx a casa

La Salle perd
amb el Cornellà

un matx amb
força incidents

>> HANDBOL. 1a femení

La Salle femení va perdre con-
tra el Cornellà per 20-27 en un
matx amb força incidents que
va acabar amb tres jugadores le-
sionades –Rosa, Azu i Alba– i
l’expulsió de Núria i l’entrena-
dor, Josep Quirós. La banqueta
local va criticar algunes decisions
arbitrals, tot i que el mateix tèc-
nic reconeix que la lesió de Rosa,
amb un fort cop al canell dret,
va ser decisiva. “Vaig perdre
els nervis i li vaig transmetre
a la plantilla”, ha indicat l’en-
trenador, qui afirma que fins a
aquest fet el partit va ser igualat,
amb una bona defensa local i
un atac fluid amb gols fàcils. A
partir de les lesions, La Salle va
viure uns moments de desencís
que van permetre al rival agafar
una diferència de 6 gols que ja
no va deixar en tot el matx.
La Salle resta pendent de dispu-
tar dos partits ajornats: a Sant
Esteve de Sesrovires i, a casa,
contra l’Arrahona. D’altra ban-
da, la pròxima jornada l’equip
visitarà la pista del Vilamajor –
el cuer de Primera Catalana–
amb les baixes de Rosa i Azu, la
base de la plantilla. La Salle és
penúltim amb 3 punts.

sílvia alquézar
redacció

 >> La Salle té 3 punts

ARXIU

‘NOMÉS DEPENEM DE NOSALTRES
PER PASSAR A LA FASE D’ASCENS’

l’entrenador

-Està content amb el rendiment
a la primera volta?
Sí, tot i que teníem un calendari
difícil amb només 3 partits a ca-
sa. Hauríem arrodonit la prime-
ra volta amb el triomf a casa con-
tra el Palautordera.
-Què ha estat el millor i el pit-
jor?
Com a aspecte positiu, vull des-
tacar que estem entrenant bé i
això es reflecteix en els partits.
Enguany hi ha una bona assis-
tència als entrenaments, un fet
que pot sobtar però hem de re-
cordar que és un equip total-
ment amateur. En l’aspecte ne-
gatiu, hem d’intentar ser més re-
gulars i donar sempre un mínim
en defensa i en atac.
-Què li agradaria que passés a
la segona volta?
D’una banda, intentarem classi-

Després de 8 jornades, l’equip local es troba a la tercera posició del Grup B amb 8 punts

cens i els tres primers lluitaran
per l’ascens. Un any més està
quedant palesa la igualtat entre
tots els equips de Primera Cata-
lana, amb poques diferències a
la taula. L’objectiu de la planti-
lla és acabar entre els tres primers
del Grup B.
La segona volta, però, l’ha co-
mençada igual que la primera,
amb una derrota contra La Ca-
nonja per 31-32 el 26 de novem-
bre al pavelló Miquel Poblet. Un
mal començament de partit va
fer anar a remolc a l’equip
montcadenc, que al final va aca-
bar jugant un gran matx davant
d’un dels millors rivals de la
categoria. Després d’aquesta jor-
nada, La Salle ha perdut un lloc
a la classificació en benefici de
La Canonja, que ara és segon.
El conjunt de Jaume Puig ocu-
pa la tercera posició en solitari
amb 8 punts.

ficar-nos per a la fase d’ascens,
ja que només depenem de no-
saltres i, d’altra, ens faria molta
il·lusió que l’afició anés a veure
els partits, que sembla que en-
guany tenim menys públic i la
manca de suport perjudica
l’equip. No és el mateix jugar
en un pavelló buit. SA

 >> El tècnic Jaume Puig

PILAR ABIÁN
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El Grundig Mobile segueix la
seva trajectòria ascendent des-
prés de quatre victòries conse-
cutives: a la pista de l’Andorra i
el València i a casa contra el Cas-
pe i el Canet, aquesta en la darre-
ra jornada, disputada el 26 de
novembre. Els homes de Mar-
cello Magalhaes van guanyar
davant del cuer del Grup B de
la Divisió de Plata per 7-5, amb
gols de Bruno (2), Esteller (3),
Silami i Àlex. El Montcada va
ser clarament superior al rival,
tot i que no va poder plasmar
la diferència en el marcador. La
victòria ha permès al conjunt
montcadenc pujar un lloc a la
classificació: ara és novè amb 19
punts –empatat amb el Marfil
Santa Coloma– i a tan sols 4
punts de la zona del playoff
d’ascens.

El futur. Per a l’entrenador, la
victòria davant del Canet era
molt important perquè el Grun-
dig estava obligat a guanyar l’úl-
tim i aprofitar una bona ocasió
per retallar diferències amb els
primers ja que s’enfrontaven en-
tre ells. Al darrer matx, el con-
junt local va recuperar José Ro-
dríguez –absent alguns partits a
causa d’una lesió– però va per-
dre Cupim, que arrossega mo-

>> FUTBOL SALA. Grup B de la Divisió de Plata

El Grundig retalla diferències
amb quatre triomfs consecutius

 >> Darío García és un dels puntals del Valentine

El Valentine perd els dos últims
partits contra rivals directes

>> BÀSQUET MASCULÍ. Grup C de la Lliga EBA

LLUÍS MALDONADO

 >> Els jugadors del Grundig celebren la golejada contra el Canet

RAFA JIMÉNEZ
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Montcada Cultura no
arriba a la final de Madrid

>> FUTBOL SALA. Copa MoviStar de les Cultures

L’equip Montcada Cultura –
format majoritàriament per
jugadors de categories inferiors
del Grundig Mobile– no va
poder complir el somni d’arri-
bar a la gran final de la Copa
MoviStar de les Cultures, un
torneig de futbol sala que pretén
impulsar la unió entre persones
de diferents procedències sota
els valors del respecte i la
solidaritat. La fase final es va
disputar a Las Rozas (Madrid)
el 26 i 27 de novembre. El
conjunt montcadenc, entrenat
per Javier Vázquez, va guanyar
el primer partit contra l’Ibenses
d’Alacant per 4-3. En el segon
matx, Montcada Cultura va

sílvia alquézar
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lèsties físiques. Aquest fet, jun-
tament amb la marxa de Marce-
lo Silva i la greu lesió d’Adilio
que no el deixarà tornar a les
pistes fins la primavera vinent,
ha deixat una plantilla molt jus-
ta en paraules del seu tècnic, qui
assegura que “no podrem es-
tar en la lluita per l’ascens, si
el club no fitxa un parell de
jugadors”.
La primera volta de la Divisió
de Plata clourà el 17 de desem-
bre. El Grundig té dos despla-
çaments complicats –a Manacor
i a la pista del Perfiles Sintal de
Navarra– i a casa contra el Ga-

và, a la part baixa de la classifi-
cació. “És important treure
uns bons resultats per enca-
rar la segona volta ben
situats”, ha dit Magalhaes. En
aquest sentit s’ha manifestat un
dels jugadors locals amb més
olfacte de gol, el brasiler Silami,
que ha retornat a la plantilla
després de 10 partits fora de les
pistes a causa d’una lesió. Silami,
que contra el Maristes de Valèn-
cia va fer quatre gols, creu que
les claus de la remuntada del
Grundig són “la millora en
defensa i la recuperació de
jugadors”.

García, reconeix que l’equip va
estar per sota de les seves pos-
sibilitats contra el Prat: “No
vam jugar bé, però confio ple-
nament que al final estarem
a dalt”. Pel que fa al matx con-
tra el Tarragona, el Valentine va
jugar el millor partit de la tem-
porada a casa, però va perdre.

“Va ser una llàstima, perquè
la plantilla va jugar a un gran
nivell”, ha dit Saura, qui lamenta
que l’equip hagi fallat als darrers
instants d’un matx que va con-
trolar des del principi. La prò-
xima jornada de lliga serà l’11
de desembre contra el Mataró
al pavelló Miquel Poblet.

 >> L’equip Montcada Cultura que va participar a la fase final

empatar a un davant del Mala-
guistas, que va passar a la ronda
següent per tenir una mitjana de
gols més favorable en vèncer
l’Ibenses per 6-1. L’equip local
no va poder comptar amb dos
dels jugadors més importants,
Alberto Peramos i Xavi Gri-
maldo, que van ser claus en les
dues fases anteriors, disputades
al pavelló Miquel Poblet al juny
i al setembre. Malgrat no haver
arribat a la final, el tècnic ha fet
una valoració positiva. “És una
bona experiència perquè
convius i coneixes molta
gent”, ha dit Vázquez, qui ha
explicat que van estar allotjats a
la Residència Ciutat del Futbol,
on normalment entrena la selec-
ció espanyola.

MONTCADA CULTURA

El Valentine masculí va perdre
el 27 de novembre contra el
Tarragona per 88-91 al pavelló
Miquel Poblet. Aquesta és la
segona derrota consecutiva da-
vant d’un rival directe en la lluita
per les places que donen accés
al Campionat d’Espanya de la
Lliga EBA, ja que la jornada
anterior va caure derrotat en la
seva visita a la pista del Prat per
87-75. Ambdós resultats han si-
tuat els montcadencs a la sisena
posició del Grup C amb 6 vic-
tòries i 6 derrotes, empatat amb
el Sant Pere de Terrassa, el Ma-
taró i l’Esplugues. Aquest grup
es troba a tres triomfs del líder,
el Grupotel de Mallorca, i a una
de la zona del playoff  d’ascens.

L’anàlisi. L’entrenador del
Valentine, César Saura, no s’ha
mostrat preocupat per les der-
rotes perquè considera que la
plantilla no ha quedat tocada.
Un dels jugadors més impor-
tants de la plantilla, l’aler Darío

Fabregat, nou tècnic en
substitució de Fajardo

>> BÀSQUET FEMENÍ. Primera Catalana

El Valentine femení té nou tèc-
nic. Gregorio Fajardo, que es va
fer càrrec de l’equip a principi
de temporada, ha deixat el càr-
rec en substitució del pivot del
conjunt EBA, Marc Fabregat.
Fajardo entrenarà el sènior B
masculí, després que la directi-
va del CB Montcada destituís
Joan Rubio. El president, Pere
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 >> L’aler Marta Oliva lluita per una pilota envoltada de rivals

Oliva, ha indicat que els canvis
responen a la urgència de trobar
un substitut de Rubio, després
d’un mal inici de temporada. “A
aquestes alçades de lliga no
hi ha entrenadors i pensem
que aquesta potser la millor
solució”.  El Valentine femení
ocupa la novena posició del
Grup Segon de Primera Cata-
lana amb 5 victòries i 5 derrotes,
al mig de la classificació.

LLUÍS MALDONADO
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El CD Montcada ha tornat a
sumar una victòria, un fet que
no succeïa des del passat 23
d’octubre. Els homes de Toni
Carrillo van vèncer al camp del
Roses per 1-2 en un bon matx
dels montcadencs que coinci-
deix amb l’arribada de canvis a
la plantilla precisament per bus-
car un revulsiu en l’equip. L’en-
titat ha incorporat el migcam-
pista Edu Aljama –de la Ru-
binenca–  que ja va debutar al
matx de l’Alt Empordà. D’altra
banda, el club ha recuperat el
també migcampista Javi Ventas,
un jugador molt estimat per
l’afició local que l’any passat va
abandonar la disciplina montca-
denca per motius personals. En
el moment de tancar aquesta
edició, el Montcada tenia previst
fitxar un altre jugador, en aquest
cas de la línia ofensiva. En el
capítol de baixes, l’entitat ha
rescindit el contracte d’Huertas,
perquè considera que  no estava
donant el rendiment que s’espe-
rava d’ell. “Amb les incorpora-
cions guanyem en contun-
dència i consistència, sobre-
tot al centre del camp”, ha dit
el tècnic local, Toni Carrillo, qui
ha destacat que la plantilla també
ha recuperat els lesionats Pradas
i Raúl Romero. El Montcada
jugarà el pròxim 3 de desembre
al camp municipal de la Font
Freda contra el Taradell i el dia
8 es disputarà el matx ajornat a
casa contra l’Escala. Ambdós
partits començaran a les 12h.

>> FUTBOL. Grup Primer de Preferent

El Montcada incorpora novetats
per donar un revulsiu a l’equip

sílvia alquézar
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 >> El Montcada ha fet canvis per millorar el rendiment

SÍLVIA ALQUÉZAR

El Sant Joan suma
un punt en tres matxs

>> FUTBOL. Grup Novè de Segona Regional

El Sant Joan Atlètic ha encade-
nat una altra ratxa negativa al
Grup Novè de Segona Regio-
nal, en sumar només un punt en
les tres últimes jornades. Els
montcadencs van perdre al
camp de les Franqueses i des-
prés van encadenar dues ensope-
gades al camp municipal de la
Font Freda: primer va empatar
a zero contra la Llagosta  i des-
prés va perdre contra el Sent-
menat, el penúltim, per 1-2. El
Sant Joan ocupa la cinquena
posició amb 19 punts, empatat
amb el Cardedeu i la Torreta.
El líder és el Molletense, que té
28 punts i un jugador, Rafa Bue-
no, que desequilibra els enfronta-
ments amb la seva qualitat i en-
cert de cara a porteria amb 18

sílvia alquézar
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més en 2 minuts

UE SANTA MARIA. FUTBOL> 3a Regional
Líder del Grup Dissetè
La Unió Esportiva Santa Maria segueix la seva trajectòria
ascendent. L’equip de Miguel Argüelles encara no ha perdut
cap partit. A l’últim matx de lliga, el conjunt local –que
juga al camp de la Ferreria– es va imposar per 2-1 al Sarrià,
un rival directe a les primeres posicions de la classificació
del Grup Dissetè de Tercera Regional. SA

CB ELVIRA CUYÀS.

BÀSQUET>Territorials
El sènior A femení
perd amb el líder
El sènior A femení del CB
Elvira Cuyàs està fent una
bona temporada. Ara és
quart al Grup Quart de Ter-
cera. En l’últim matx va vèn-
cer l’Artés a domicili, però
al darrer partit a casa va per-
dre contra el líder per només
2 punts (59-61). Els altres
dos conjunts del club es
troben a la zona alta de la
taula de les seves lligues. SA

CAN SANT JOAN.

BÀSQUET> Ct. B

Sense canvis
L’equip segueix en la ratxa
negativa de resultats. És
penúltim amb 11 punts.  SA

EF MONTCADA. FUTBOL> Segona

Primera derrota de la temporada
L’equip femení de l’Escola de Futbol Montcada va encaixar
el 27 de novembre la primera derrota de la temporada.
El conjunt local va perdre al camp de La Planada per 6-2.
Després de cinc jornades, la plantilla que dirigeix Jesús
Mateo ocupa la cinquena posició amb 10 punts al Grup
Segon de Segona Divisió. SA

GRUNDIG B. FUTBOL SALA> 1a Nacional B

L’equip es retroba amb la victòria
El Grundig B va vèncer a la pista del Casanova per 4-6 el
27 de novembre. El conjunt local no guanyava des del
passat 16 d’octubre. El triomf és una pilota d’oxigen en
les seves aspiracions de mantenir la categoria. El Grundig
B té 10 punts en 10 jornades. SA

AE CAN CUIÀS. FUTBOL SALA> 1a territorial
Triomf important a Montornès
L’Associació Esportiva de Can Cuiàs va aconseguir el 26
de novembre una victòria important a la pista del
Montornès per 2-3. El triomf era vital per als homes
d’Alfonso Anés perquè el rival també està implicat en la
lluita pel descens. Aquesta és la segona victòria de la tem-
porada. La plantilla espera que la victòria serveixi per trencar
la ratxa negativa de resultats. SA

LAURA GRAU

LA SALLE B. HANDBOL> Segona Catalana

Mals resultats dels dos conjunts B
Els dos sèniors B de
La Salle han perdut
els dos últims partits
de lliga de Segona
Catalana, uns resultats
negatius que se su-
men a una ratxa ne-
gativa que els han
situat a la part baixa de les seves respectives classi-
ficacions. El masculí ocupa l’onzena posició amb 7 punts
en 9 partits i el femení és penúltim amb 1 punt en 5
matxs. SA

CB MONTCADA B.

BÀSQUET> 1a
Nova ensopegada
Després de dues victòries,
el Montcada va perdre
amb el Navàs, un rival di-
recte en la lluita per la per-
manència, per 64-81. SA

SÒNIA HERNÁNDEZ

‘LA PLANTILLA NECESSITAVA UN INCENTIU’

-Per què s’han fet canvis a la
plantilla?
Les baixes físiques ens han
castigat des del principi. Hem
tingut la desgràcia de tenir els
dos centrals lesionats i això
l’equip ho ha notat molt. Bus-
càvem sobretot jugadors del
mig del camp per reforçar
aquesta línia. La plantilla ne-
cessitava un incentiu, una moti-
vació per sortir d’aquesta si-
tuació. I crec que a l’últim partit
ja es va veure un canvi d’actitud
en els jugadors.
-La situació no és bona?
Les lesions han fet que el con-
junt no respongui a les expecta-
tives creades a principi de tem-
porada. Evidentment, ara és el

el president

 >> Antoni Alcalà

moment de
fer canvis,
no podíem
e s p e r a r
més jorna-
des.Creiem
fermament
en aquest
p r o j e c t e ,
hem apos-
tat fort i estic convençut que la
plantilla sortirà endavant i esta-
rà a dalt a final de la tempora-
da.
- Aquest any sí?
Això no ho sé, però l’objectiu de
l’ascens a Primera Catalana
encara és molt viu i crec que
tenim possibilitats de lluitar fins
a l’últim partit de lliga. LM

gols en 11 jornades. El tècnic lo-
cal, Rafa González, creu que
s’hauran de començar a prendre
mesures i treballar sobretot el
capítol ofensiu, ja que només
s’han fet dos gols en tres partits.
“Tenim bons davanters però
no marquem. Haurem d’ana-
litzar la situació i trobar una
solució”, ha dit l’entrenador, qui
ha remarcat que totes les derro-
tes del Sant Joan s’han produït
davant dels rivals que es troben
a la part baixa de la classificació,
a excepció del mal resultat a les
Franqueses. L’equip de Can Sant
Joan jugarà la pròxima jornada,
el 4 de desembre, al camp del
Martorelles i a la jornada següent
rebrà la visita del líder. En l’últim
matx del 2005, els homes de
Rafa González es desplaçaran al
camp del Mollet.

 >> El Sant Joan espera remuntar els mals resultats en la recta final d’any

SILVIA DÍAZ
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>> PETANCA. Conveni

El CP Montcada gestionarà les
noves pistes del Pla d’en Coll

sílvia alquézar
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L’Ajuntament va signar el 22 de
novembre un conveni amb el
Club Petanca Montcada per
gestionar les noves pistes del Pla
d’en Coll, inaugurades a principi
de mes. L’entitat també s’encar-
regarà de l’explotació del servei
de bar i de la neteja i manteni-
ment de la instal·lació, que està
oberta de dilluns a divendres de
16.30 a 22h i els caps de setmana
en funció de les competicions.
L’acord també fixa que el club
aportarà el personal necessari
per al seu funcionament. “És la
millor fòrmula per aprofitar
al màxim l’equipament i ga-
rantir que estigui sempre en
les millors condicions”, va dir
l’edil d’Esports, Juan Parra
(PSC). D’altra banda, el presi-
dent del CP Montcada, Venan-

>> P. BARCELONISTA

L’entitat celebra
els 31 anys

 >>  El president del CP Montcada, Venancio Dieguez, l’alcalde i Parra

en 2 minuts...

�El Cim fa una sortida en BTT

La Penya Barcelonista de Mont-
cada va cloure el 18 de novem-
bre els actes del 31è aniversari
de l’entitat amb un sopar al qual
van assistir unes 150 persones, a
més de dos directius del FC Bar-
celona i les autoritats municipals.
Dins del programa d’actes, l’en-
titat també va organitzar el dia
16 un espectacle de pallassos i
una xocolatada a la plaça de
l’Església per als més petits. SA

SÍLVIA ALQUÉZAR

resultats i classificacions
FUTBOL SALA

Divisió Plata. Grup B
Jornades 11 i 12
Maristas-Grundig 0-6
Grundig-Canet 7-5
Equip Pj. Pt.
1 P. Sintal 12 27
2 València 12 26
3 Pinseque 12 25
9 Grundig 12 19

Primera B. Grup 1
Jornades 9 i 10
Grundig B-Caldes 3-6
Casanovas-Grundig B4-6
Equip Pj. Pt.
1 Figueres 10 28
2 Metacom 10 25
3 Dani 10 21
12 Grundig B 10 10

Primera Terr. Grup 2
Jornades 9 i 10
C. Cuiàs-Andorra 4-6
Montornès-C. Cuiàs 2-3
Equip Pj. Pt.
1 Dosrius 10 23
2 Xocola 10 23
3 Català 9 22
15 Can Cuiàs 10 7

BÀSQUET

Lliga EBA. Grup C
Jornades 11 i 12
Prat-Valentine 87-75
Valentine-Tarragona88-91
Equip Pj. Pt.
1 Grupotel 12 21
2 Prat 12 20
3 Granollers 12 19
6 Valentine 12 18

1a Catalana. Grup 1
Jornades 10 i 11
Vic-Montcada B 60-76
Mont. B-Navàs B 64-81

Equip Pj. Pt.
1 S. Terrassa 11 21
2 Olesa 11 19
3 Súria 11 18
15 Montc. B 11 13

Ct. Territorial. Grup 5
Jornades 9 i 10
Gràcia-Elvira 67-61
Elvira-SESE 74-70
Equip Pj. Pt.
1 St. Nicolau 10 18
2 Horta 10 18
3 Gràcia 10 17
7 Elvira 10 16

1a Catalana Fem. Grup 2
Jornades 9 i 10
Malgrat-Valentine 76-64
Valentine-BBC 63-49
Equip Pj. Pt.
1 SESE 10 18
2 Banyoles 10 18
3 St. Adrià 10 17
9 Valentine 10 15

3a Catalana Fem. Grup 4
Jornades 9 i 10
Elvira A-Garriga59-61
Artés-Elvira A 45-52
Equip Pj. Pt.
1 La Garriga 10 20
2 Disseny 9 18
3 Torelló 10 17
4 Elvira A 10 17

Ct. català B Fem. Grup 1
Jornades 9 i 10
Elvira B-Castellb. 66-59
St Joan-Castellar 33-51
Castellar-Elvira B -
St. Ramon-St. Joan52-51
Equip Pj. Pt.
1 CIC 10 20
2 St. Ramon 10 20
3 El Social 10 18
5 Elvira B 7 13
17 C.St. Joan 10 11

FUTBOL

Preferent. Grup 1
Jornades 10 i 11
Bellavista-Montcada1-0
Roses-Montcada 1-2
Equip Pj. Pt.
1 Caprabo 11 22
2 Tossa 11 20
3 Taradell 11 20
9 Montcada 10 14

2a Regional. Grup 9
Jornades 10 i 11
St. Joan-Llagosta 0-0
St. Joan-Sentmenat1-2
Equip Pj. Pt.
1 Molletense 11 28
2 Franqueses 10 24
3 Lloreda 10 22
5 Sant Joan 11 19

3a Regional. Grup 17
Jornades 8 i 9
Olivella-Sta. Maria 2-5
Sta Maria-Sarrià 2-1
Equip Pj. Pt.
1 Sta. Maria 8 19
2 Pujadas 8 17
3 Sarrià 8 13
4 Parera 7 13

2a Divisió Fem. Grup 2
Jornades 6 i 7
EF Mont.cada-Vic 3-3
Planada-EF Mont. 6-2
Equip Pj. Pt.
1 Egara 4 12
2 Manresa 4 12
3 Vic 4 10
4 EF Montca. 4 10

HANDBOL

1a Catal. Mas. Grup B
Jornades 7 i 8
Salle A-Adrianenc24-21

cio Dieguez, ha dit que les pistes
estan tenint una excel·lent aco-
llida en els pocs dies que porta
oberta. L’Ajuntament habilitarà

espais d’aparcament propers a
les pistes i instal·larà mesures per
reduir la velocitat dels vehicles
al camí de la Font Freda.

 >>  Els directius del Barça i el president de la Penya, Antoni Gumbau –al

centre– amb l’alcalde tallant el pastís d’aniversari

El Centre Excursionista de Montcada tancarà el 4 de desembre
les activitats de tardor amb una sortida en bicicleta de muntanya
pels voltants de Montcada. Les persones interessades s’han de
presentar a les 8h a la plaça de l’Església. SA

�Presentació del CC Montcada
El Club Ciclista Montcada Saunier Duval presentarà l’equip de
la nova temporada el 17 de desembre a un hotel de Barcelona.
L’entitat ha aconseguit enguany mantenir la categoria de Segona
Divisió estatal i ha acabat quart del rànquing català. SA

�Torneig de Nadal d’escacs
La UE Montcada organitza el 17 i el 18 de desembre el torneig
de Nadal. Dissabte s’adreça a escolars entre les categories benjamí
i cadet, mentre que diumenge és per a adults. La competició és
oberta a tothom i es farà al pavelló Miquel Poblet, de 10 a 13h.SA

El Shi-kan guanya la medalla
d’or en la modalitat de combat

>> KARATE. Torneig internacional de València

El Club Shi-Kan Montcada va
guanyar un total d’onze medalles
a la quarta edició del Campionat
Internacional de Karate, disputat
a la ciutat valenciana de Torrent
el passat 26 de novembre. El
conjunt sènior –format per
Marc Rodríguez, José M. Casti-
llo, Joël Pérez i Rubén Estrella–
va aconseguir el guardó d’or en
la modalitat de combat. En in-
dividual, en la modalitat de kata,
Rodríguez es va adjudicar la
primera posició i Silvia Muñoz
i David Bermejo el metall de
bronze. Pel que fa al combat,
Castillo va obtenir l’or, Rubén
Serrano i Marc Rodríguez la pla-
ta i David Abejón, Olga Gimé-
nez i Marta García el guardó de
bronze. El torneig, organitzat
per la Federació Espanyola Uni-
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 >> Joël Pérez, José M. Castillo i Marc Rodríguez van guanyar l’or

Carles Cera acaba tercer
al cros de Castellar

>> ATLETISME. Temporada d’hivern
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El sènior Carles Cera, de la Jo-
ventut Atlètica Montcada (JAM),
va arribar a la tercera posició al
cros de Castellar, disputat el 27
de novembre. L’atleta local va
fer un registre de 28’59’’ en una
distància de 8.8.60 metres. De
la JAM, també van participar els
veterans Ildefonso Teruel (13è),
Santos Guillén (29è) i José
Muñoz (39è). D’altra banda, el
corredor de Can Cuiàs va aca-
bar al lloc 59 al Cros Interna-
cional de Sòria, disputat el dia

 >> Rodríguez, Ortiz i Fraile, van acabar la marató

20. L’atleta, que va córrer le-
sionat, va invertir un temps de
29 minuts i 35 segons per fer la
distància de 9 quilòmetres.

Marató. Els atletes de la JAM
Ángel Fraile, Emili Rodríguez i
Toni Ortiz van participar el 27
de novembre a la Marató de
Sant Sebastià, on van acabar el
487, 488 i 659 respectivament.
Fraile i Rodríguez van recórrer
els 42.195 metres en 3 hores i
10 minuts, mentre que Ortiz va
invertir un temps de 3 hores i
19 minuts.

PENYA BARCELONISTA

JAM

Salle A-Canonja 31-32
Equip Pj. Pt.
1 GEIEG 7 14
2 Canonja 8 9
3 La Salle A 8 8
4 Palautordera 7 7

2a Catalana Mas. Grup B
Jornades 9 i 10
Pardinyes-SalleB 27-20
Salle B-Granollers 19-28
Equip Pj. Pt.
1 Sabadell 9 17
2 Pardinyes 9 16
3 Sant Fost 9 14
11 La Salle B 9 7

1a Catalana Femení
Jornades 6 i 7
St. Esteve-La Salle Aa.
La Salle A-Cornellà20-27
Equip Pj. Pt.
1 Molins 6 12
2 La Roca 6 12
3 Mataró 5 8
10 La Salle A 4 3

2a Catalana Femení
Jornades 5 i 6
SalleB-St. Quirze 15-25
Cardedeu-SalleB 20-13
Equip Pj. Pt.
1 St. Quirze 7 14
2 Tarragona 6 10
3 Palautordera 6 9
10 La Salle B 5 1

ATLETISME

Cros de Soria
59 Carles Cera 29’35’ ’

Cros de Castellar
3 Carles Cera
13 Ildefonso Teruel
29 Santos Guillén
39 José Muñoz

ficada d’Arts Marcials, va comp-
tar amb la participació de més
de 500 competidors de dife-
rents països. Abans d’acabar
l’any, el Shi-kan participarà al

Campionat de Catalunya de
categories inferiors, que tindrà
lloc els dies 3 i 17 a les localitats
de Vilanova i la Geltrú i Sant
Vicenç de Castellet.
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viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

>> JOCS ESCOLARS. Presentació oficial

Per tercer any consecutiu,
l’Institut Municipal d’Es-
ports i Lleure (IME) i el
Consell de l’Esport Esco-
lar de Montcada (CDEM)
donen la benvinguda ofi-
cial a la lliga escolar amb
una festa, el 17 de desem-
bre al pavelló Miquel Po-
blet, i hi són convidats tots
els infants de Montcada,
entrenadors, delegats i els
pares i mares.
Està previst que a la festa
hi assisteixin tots els infants
i joves que practiquen es-
port escolar tant a les es-
coles i als instituts com als
clubs de Montcada. El pre-
sident de l’IME i regidor
d’Esports, Juan Parra
(PSC), ha destacat que “la
presentació és una for-
ma de donar a l’esport
escolar la importància

silvia díaz
redacció

que es mereix i posar-lo
al nivell que els clubs,
que fan cada any la seva
presentació”. L’acte pre-
tén oferir als infants i a les
persones que fan possible
la lliga una jornada com a
agraïment a l’esforç que
dediquen tot l’any als Jocs

 >> La festa de l’any passat va reunir centenars d’infants

SILVIA DÍAZ

Escolars. Parra ha avançat
que, tot i que les activitats
seran similars a les de les
dues edicions anteriors, en
aquesta “es tindrà més en
compte la part lúdica”.
La festa començarà a les
9h amb la concentració i
desfilada de tots els in-

en 2 minuts...
�

L’EF Montcada perd un cadet�

Dietètica al Montcada Aqua

L’Escola de Futbol Montcada ha donat de baixa
l’equip cadet de futbol sala per manca de jugadors.
El president del club, José Hernández, ha explicat
que “des del principi de temporada la plantilla
era molt ajustada, però la vam mantenir pensant
que s’hi afegiria algun jugador més”. El conjunt
no ha pogut tirar endavant i els integrants que han
volgut han entrat a formar part del cadet de futbol
11. D’altra banda, en futbol, tots els equips de Pri-
mera Divisió estan fent una bona temporada.
L’infantil és quart i el juvenil, tercer. L’equip que pre-
senta més dificultats és el cadet, que va guanyar per
primer cop el 18 de novembre. SD

Montcada Aqua ofereix un nou servei de dietètica i
orientació sobre alimentació, a càrrec d’una espe-
cialista en nutrició que orienta als usuaris sobre plans
alimenticis. El servei es fa els dimecres, de 17 a 21
hores. Segons el president de l’IME i regidor
d’Esports, Juan Parra (PSC), “el servei de dietètica
era una demanda dels usuaris, que han insistit
molt a poder comptar-hi”. Per obtenir més infor-
mació, els interessats s’han d’adreçar a Montcada
Aqua (Tarragona, 32). SD

El Montcada, a l’Escobàsquet�

El mini A del CB Montcada participa a la 18a edició
del torneig internacional de bàsquet Escobàsquet,
que tindrà lloc del 3 al 6 de desembre a Sabadell,
organitzat per l’Escola Pia. El Montcada jugarà la
primera fase al grup E, davant El Salvador de Sara-
gossa, el Joventut de Badalona i el San Agustín de
Madrid. Al torneig hi prenen part equips catalans,
espanyols i estrangers, com la selecció mini d’An-
dorra o el Kadikoy i Tofas d’Istambul (Turquia). El
campionat es complementa amb activitats paral·le-
les, com un torneig d’habilitats, un altre d’esmaixa-
des, un 3x3 i un All Star. D’altra banda, el mini A
participarà el 23 i 24 de desembre en el torneig de
Nadal de Granollers, compartint pista amb equips
de primer nivell de la seva categoria, com el Joventut
o el Cornellà. SD

fants. Durant aquest acte,
les autoritats municipals
lliuraran a les escoles ma-
terial de regal. Posterior-
ment, els alumnes de psi-
comotricitat i multiesport
faran una exhibició de les
activitats que fan a classe i
després començaran les
activitats esportives. A
l’exterior del pavelló hi
haurà jocs diversos. Quan
finalitzin els jocs esportius
s’oferirà una xocolatada
(12h) i les activitats finalit-
zaran a les 13h.

Festa al Sagrat Cor.

L’escola ha organitzat la
quarta edició de les jorna-
des d’esport solidari del
13 al 15 de desembre, de
17 a 19h. A canvi d’un ali-
ment, tots els infants que
ho desitgin podran practi-
car diverses modalitats es-
portives.

La JAM, a Sòria i a Castellar�

El dotzè Cros Internacional de Sòria, que es va ce-
lebrar el 20 de novembre, va comptar amb la presèn-
cia d’una desenda de corredors de la Joventut Atlè-
tica Montcada. Aitor Martín, infantil, i Oualid Nassiri,
cadet, van ser els dos millors atletes classificats de
les seves categories. D’altra banda, el 27 de novembre
es va celebrar el 28è Cros de Castellar Memorial
Pere Hernández. Martín va ser primer, Nassiri,
segon, i l’aleví Paula Teruel va aconseguir també la
primera posició. SD

Torneig d’escacs�
La Unió d’Escacs Montcada organitza el 17 de de-
sembre el tradicional torneig escolar d’escacs, al pa-
velló Miquel Poblet. L’activitat començarà a les 10h
i comptarà amb una quarantena de jugadors, que
provenen de la lliga escolar local d’escacs que or-
ganitza l’entitat. El lliurament de premis es farà el
mateix dia del torneig. SD

Diversió esportiva i lúdica en la
presentació dels Jocs Escolars

La festa tindrà lloc el 17 de desembre al matí al pavelló Miquel Poblet

SILVIA DÍAZ

les classificacions
FUTBOL SALA

GRUNDIG MOBILE

Benjamí. Ll iga BCN Grup 2.
Jornades 5 i 6
Grundig-C. Roçanès 10-1
Collbató-Grundig 0-7
Equip Partits Pt.
1 Les Corts Ubae 5 15
2 Grundig 5 12
3 FS Manresa 5 9
4 CE Collbató 4 9

Aleví. Lliga BCN. Grup 2.
Jornades 7 i 8
Coloso AC-Grundig 4-14
Grundig-Cervelló 14-0
Equip Partits Pt.
1 Pomar 7 19
2 FC Barcelona 6 16
3 EF Raval 6 16
4 Grundig 6 15

Intantil. Primera Divisió. Grup
1. Jornades 7 i 8
AE Martorell-Grundig 4-3
Grundig-Vilassar Mar 1-6
Equip Partits Pt.
1 FC Barcelona 7 21
2 FS Garcia 7 18
3 AE Martorell 7 18
10 Grundig 7 6

Cadet A. Primera Divisió. Grup 1.
Jornades 7 i 8
Mollet-Grundig 3-4
Grundig-Marfil S. Coloma s.
Equip Partits Pt.
1 Grundig 7 21
2 FS Garcia 7 18
3 Les Corts Ubae 7 16
4 FS Canet 7 16

Cadet B. Segona Divisió. Grup 2
Jornades 7 i 8
Grundig-CN Sabadell 4-3
Cardedeu-Grundig 3-6
Equip Partits Pt.
1 Epic Casino 6 18
2 CN Sabadell 6 18
3 Grundig 6 15
4 AE Montmeló 7 13

Juvenil. Lliga Nacional. Grup 6
Jornades 7 i 8
Sant Julià-Grundig  5-7
Grundig-FS Martorell 3-9
Equip Partits Pt.
1 Sant Gervasi 5 17
2 FS Martorell 6 16
3 FC Barcelona 7 14
6 Grundig 7 12

EF MONTCADA

Infantil. Segona Divisió Grup 3.
Jornades 7 i 8
EF Montcada-Corts Ubae 0-10
Cervelló-EF Montcada 6-0
Equip Partits Pt.
1 FS Montsant 7 21
2 Salesians 7 18
3 Les Corts 7 18
14 EF Montcada 7 3

Juvenil. Segona Divisió B. Grup
2. Jornades 7 i 8
Ripollet-EF Montcada 7-1
EF Montcada-Sant Cugat 6-2
Equip Partits Pt.
1 CF Castellterçol 6 14
2 FS Ripollet 7 13
3 E. Pia Granollers 5 13
11 EF Montcada 6 6

BÀSQUET

CB MONTCADA

Premini masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell B. G6. Jorn.7 i 8
Mataró-CB Montcada
29-54
Badalonès-CB Montcada51-26
Equip Partits Pt.
1 AE Badalonès 8 15
2 CB Montcada 8 15
3 Arenys Bàsquet 8 12

4 AB Premià 8 12

Mini masculí A. PB Fase Prèvia.
Nivell A. Grup 5. Jornades 7 i 8
CB Vic-CB Montcada 72-62
CB Montcada-St. Gabriel69-18
Equip Partits Pt.
1 CB Montcada 8 15
2 CB Vic 7 12
3 CB Granollers 8 12
4 Sant Gabriel 8 10

Mini masculí B. PB Prèvia. Nivell
B. Grup 13. Jornades 7 i 8
St. Nicolau-CB Montcada a.
Terrassa-CB Montcada 45-38
Equip Partits Pt.
1 CB Mollet 8 14
2 CE Sant Nicolau 7 13
3 E. Pia Sabadell 8 13
6 CB Montcada 7 9

Preinfanti l  masculí. PB Fase
Prèvia. Nivell C. G8. Jorn. 7 i 8
CB Montcada d.
V. Neus-CB Montcada 45-39
Equip Partits Pt.
1 Verge Neus 7 12
2 Les Franqueses 5 9
3 CB Montcada 6 8
4 Vilassar Mar 7 8

Infantil masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell A. Grup 1. Jornades 7 i 8
Hospitalet-CB Montcada 62-12
CB Montcada-Ópalo s.
Equip Partits Pt.
1 CB L’Hospitalet 8 15
2 E. Pia Sabadell 8 15
3 Sferic Terrassa 7 11
6 CB Montcada 7 7

Infantil femení. PB Fase Prèvia.
Nivell B. Grup 3. Jornades 7 i 8
CB Montcada-Torelló 36-45
Mollet-CB Montcada p.c.
Equip Partits Pt.
1 Lliçà d’Amunt 8 15
2 CN Caldes 7 14
3 CB Mollet 7 11
6 CB Montcada 7 7

Cadet masculí A. CC no sènior.
Preferent G2. Fase Prèvia. Jor-
nades 12 i 13
CB Montcada-S. Gabriel 73-76
St. Gervasi-CB Mont. 95-92
Equip Partits Pt.
1 La Salle Girona 13 25
2 Albert Disseny 13 22
3 CB Tarragona 13 21
7 CB Montcada 13 17

Cadet masculí B. CC no sènior.
Grup 1. Fase Prèvia. Jorn. 10 i 11
Mataró-CB Montcada 116-64
CB Mont.-L’Hospitalet 65-97
Equip Partits Pt.
1 FC Barcelona 11 22
2 Jov. Badalona 11 22
3 Cornellà 11 21
15 CB Montcada 11 12

Júnior masculí A. CC no sènior.
Pref. G3. F. Prèvia. Jorn. 12 i 13
St. Andreu-CB Montcada 41-84
Torrassa-CB Montcada a.
Equip Partits Pt.
1 S. Cornellà 13 26
2 CN Sabadell 13 23
3 Sagrada Família 13 22
4 CB Montcada 12 19

Júnior masculí B. CC no sènior.
Grup 1. Fase Prèvia. Jorn. 10 i 11
Mataró-CB Montcada 108-81
CB Montcada-St. Josep 69-89
Equip Partits Pt.
1 Jov. Badalona 11 22
2 CB Sant Josep 11 22
3 Unió Gironina 11 21
17 CB Montcada 11 13

Sots 21 Masculí. CC no sènior.
Preferent. Grup 2. Jornades 10 i 11
St. Andreu-CB Montcada 63-62
CB Montcada-St. Josep 83-56
Equip Partits Pt.
1 CP Roser 11 20
2 UE Mataró 11 20
3 CB Montcada 11 20
4 Grup Barna 11 19

CB ELVIRA CUYAS

Mini masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell C. Grup 21. Jorn. 7 i 8
Elvira Cuyas-Ronçana 57-6
Canovelles- E. Cuyas  60-31
Equip Partits Pt.
1 Canovelles BC 8 15
2 Elvira Cuyàs 8 15
3 CB Tabor 8 12
4 Lliçà d’Amunt 8 10

Cadet Femení. PB Fase Prèvia.
Nivell B. Grup 2. Jornades 7 i 8
Elvira Cuyas-Sant Jordi 25-75
Cardedeu-Elvira Cuyas 60-40
Equip Partits Pt.
1 CB Parets 8 13
2 CEB Sant Jordi 8 12
3 CB Cardedeu 8 12
5 Elvira Cuyas 8 9

Júnior masculí. Territorial BCN.
Nivell B. G1. Jornades 10 i 11
St. Andreu-Elvira Cuyas  65-56
Elvira Cuyas-S. Pere T   66-71
Equip Partits Pt.
1 Sant Adrià 10 20
2 S. Pere Terrassa 11 20
3 AE Casp 10 20
11 Elvira Cuyas 11 14

Sots 21 Masculí. Territorial BCN.
Nivell B. G1. Jornades 9 i 10
Joan XXIII-Elvira Cuyas  70-45
E. Cuyas-Franqueses 55-64
Equip Partits Pt.
1 Les Franqueses 9 17
2 Bàsquet Tiana 8 15
3 Manyanet Corts 8 15
9 Elvira Cuyas 8 11

CEB CANT SANT JOAN

Infantil masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell B. Grup 1. Jornades 7 i 8
St Celoni-Can St Joan 84-33
Can Sant Joan-Mollet 65-58
Equip Partits Pt.
1 CB Cardedeu 8 16
2 CB Sant Celoni 8 14
3 CB Mollet 8 12
5 Can Sant Joan 8 10

Cadet Masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell A. Grup 1. Jornades 7 i 8
Canovelles-C Sant Joan 96-51
Can St Joan-Caldes 43-55
Equip Partits Pt.
1 CB Granollers 8 16
2 Jov. Badalona 8 15
3 Les Franqueses 8 13
6 Can Sant Joan 8 8

Sots 21 masculí. Territorial BCN.
Nivell A1. Grup 1. Jorn. 10 i 11
Can St Joan-Les Corts 72-62
Caldes-Can Sant Joan 74-70
Equip Partits Pt.
1 Pineda de Mar 11 21
2 ABB Dosa 10 19
3 Ate. Montserrat 10 19
5 Can Sant Joan 10 18

LA SALLE MONTCADA

Cadet femení. PB Fase Prèvia.
Nivell C. Grup 6. Jornades 7 i 8
CB Parets-La Salle 47-46
La Salle-CN Caldes 83-33
Equip Partits Pt.
1 La Salle 7 13
2 CN Caldes 6 10
3 CB Parets 6 10
4 CB Llinars 7 9

Cadet masculí. PB Fase Prèvia.
Nivell C. Grup 20. Jornades 7 i 8
CP Roser-La Salle 70-27
La Salle-Rocafort 73-69
Equip Partits Pt.
1 CP Roser 8 16
2 AE Sant Andreu 7 12
3 Bosco Rocafort 7 10
5 La Salle 7 9

Junior femení. CC no sènior.
Preferent. Grup 3. Jornada 12 i 13
Punt Fresc-La Salle 58-45
Sedis-La Salle 43-47

Equip Partits Pt.
1 Serveis Panella 13 25
2 Toyota Almeda 13 24
3 UESC Punt Fresc13 23
5 La Salle 13 19

FUTBOL

EF MONTCADA

Patufets. Ll iga ADEFUBE.
Jornades 4 i 5
Mollet-EF Montcada 2-2
EF Montcada-Bonaire 10-5

Prebenjamí B. Lliga ADEFUBE.
Jornades 4 i 5
Andalucía-EF Montcada 4-0
EF Montcada-Mollet 3-3

Prebenjamí A. G5. Jorn.6 i 7
EF Montcada-Lliçà Avall 12-0
Lliçà Amunt-EF Montcada 5-0
Equip Partits Pt.
1 Lliçà d’Amunt 6 18
2 EF Montcada 6 18
3 EC Granollers 5 15
4 UE Rubí 5 9

Benjamí A. Grup 1. Jorn. 6 i 7
EF Montcada-Andalucía 1-0
EF Montcada-Can Rull 0-2
Equip Partits Pt.
1 Can Rull 6 16
2 EF Montcada 6 16
3 Santa Perpètua 6 15
4 CF Torelló 6 11

Benjamí B. Segona Divisió Grup
13. Jornades 6 i 7
Caldes-EF Montcada 4-3
Palau-EF Montcada 2-2
Equip Partits Pt.
1 Palau solità 6 16
2 Molletense 6 15
3 UE Rubí 5 13
9 EF Montcada 6 6

Aleví A. Primera Divisió Grup 1.
Jornades 8 i 9
EF Montcada-Catalònia 4-3
EF Montcada-L’Hospitalet 1-1
Equip Partits Pt.
1 PB Collblanc 8 24
2 Fundació Europa 8 21
3 PB Sant Just 8 18
6 EF Montcada 8 17

Aleví B. Segona Divisió Grup 32.
Jornades 6 i 7
Martorelles-EF Montcada 2-8
EF Montcada-Sentmenat 2-1
Equip Partits Pt.
1 CD Sentmenat 6 18
2 EC Granollers 6 18
3 EF Montcada 6 18
4 Vilamajor 6 14

Infantil A. Primera Divisió Grup
10. Jornades 8 i 9
Martorelles-EF Montcada 0-2
EF Montc.-PB S. Celoni 4-2
Equip Partits Pt.
1 Montornès 8 19
2 F. Sánchez Llibre 8 16
3 L’Ametlla 8 16
4 EF Montcada 8 16

Infantil B. Segona Divisió Grup
12. Jornades 6 i 7
EF Montcada-S. Bonanova1-2
C.Meridiana-EF Montcada 0-2
Equip Partits Pt.
1 L’Hospitalet 5 15
2 Salle Bonanova 5 13
3 Sant Martí 6 13
7 EF Montcada 4 6

Cadet A. Primera Divisió. Grup
5. Jornades 8 i 9
CN Terassa-EF Montcada 2-3
EF Montcada-Can Rull 3-5
Equip Partits Pt.
1 EF Sabadell 7 19
2 Mercantil 7 16
3 FC Sabadell 7 16
14 EF Montcada 8 3

Cadet B. Segona Divisió. Grup
29. Jornades 6 i 7

EF Montcada-Polinyà 9-4
Cerdanyola-EF Montcada 0-2
Equip Partits Pt.
1 EF Cerdanyola 5 15
3 Adefub Ripollet 6 15
4 Andalucía 6 13
5 EF Montcada 6 10

Juvenil A. Primera Divisió. Grup
3. Jornades 8 i 9
S. Eulàlia-EF Montcada 0-3
Cardedeu-EF Montcada 3-2
Equip Partits Pt.
1 UE Mollet 8 21
2 CF Cardedeu 8 19
3 EF Montcada 8 19
4 CE Roda de Ter 8 16

Juvenil B. Segona Divisió. Grup
29. Jornades 6 i 7
EF Montcada-Montornès 2-2
EF Montcada-Parets  5-3
Equip Partits Pt.
1 C. At. Vallès 6 16
2 CF Martorelles 5 12
3 Lliçà d’Amunt 5 12
12 EF Montcada 5 4
13 UD Santa Maria 4 0

UD SANTA MARIA

Juvenil. Segona Divisió. Grup
29. Jornades 6 i 7
Santa Maria-S. Perpètua s.
Martorelles-Santa Maria 4-1
(Vegeu classif icació a l ’EF
Montcada)

HANDBOL

CH LA SALLE MONTCADA

Infantil Femení. Lliga CEVO.
Grup 1. Jornades 4 i 5
La Salle-Cardedeu 24-38
Granollers-La Salle 39-25
Equip Partits Pt.
1 Roquerol 5 10
2 Cardedeu 5 6
3 La Garriga 4 4
6 La Salle 4 0

Infantil Masculí A. Fase Prèvia
Grup D. Jornades 5 i 6
Sant Quirze-La Salle 17-31
Mataró-La Salle 20-22
Equip Partits Pt.
1 OAR Gràcia 6 10
2 CE Sant Cugat 5 10
3 La Salle 6 6
4 Sant Quirze 5 4

Infantil Masculí B. Fase Prèvia.
Grup B. Jornades 5 i 6
Agramunt-La Salle 42-7
La Salle-Santpedor 19-22
Equip Partits Pt.
1 Agramunt 5 10
2 Santpedor 5 7
3 Súria 5 7
5 La Salle 5 2

Juvenil A. Lliga Catalana. Fase
Prèvia. Grup C. Jornades 7 i 8
La Salle-Palautordera 33-23
La Salle d.
Equip Partits Pt.
1 La Salle 6 10
2 Mataró 7 9
3 Palautordera 6 8
4 Gavà 6 3

Juvenil B. Segona Catalana. Pri-
mera fase. Grup C. Jornades 6 i 7
Cardedeu-La Salle 11-13
La Salle-La Garriga 30-27
Equip Partits Pt.
1 Les Franqueses 6 9
2 Berga Sistach 7 9
3 E. Pia Granollers 6 7
5 La Salle 6 6
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CEIP EL TURÓ> Multiesport A

Segon any a la modalitat
L’equip multiesport A el formen els nens de més edat
d’aquesta modalitat. La monitora Roser Moreno compta
amb més d’una desena d’infants per fer un bon paper
aquesta temporada.

CEIP ELVIRA CUYÀS> Psicomotricitat

Nous i repetidors de l’experiència
Alicia Vizcaíno ensenya per primer cop a alguns infants
del grup a conèixer el seu cos i a jugar en equip mentre
que altres nens, que ja hi eren l’any passat, continuen
experimentant.

Els més grans del col·legi
Hiria Ríos és la monitora encarregada d’entrenar un
equip format per una majoria de nens i nenes que l’any
passat practicaven multiesport. És l’equip de més edat
de l’escola.

presentacióequips escolars
CEIP EL TURÓ> Psicomotricitat

Primeres nocions i retrobaments
Els més petits de l’escola, a través de jocs, comencen a
adquirir les primeres habilitats. Toni Aguilar i Bernat
Sánchez són els dos monitors que dirigeixen a nens que
comencen aquest any i a alguns que repeteixen.

CEIP EL TURÓ> Bàsquet benjamí

CEIP ELVIRA CUYÀS> Multiesport

Un pas endavant
La monitora de l’equip, Gemma Riera, s’ha incorporat
aquesta temporada. El conjunt compta amb infants que
majoritàriament provenen de psicomotricitat i aquest
any s’inicien a la lliga multiesport.

CEIP EL TURÓ> Multiesport B

Jugadors per adquirir experiència
L’equip multiesport B està format per set infants que
aquesta temporada comencen a adquirir els primers
contactes amb la lliga. L’entrenador encarregat de for-
mar-los és Xavi Martínez.

COL·LEGI SAGRAT COR> Multiesport 2n

Equip de segon any a la modalitat
El coordinador de l’esport a l’escola, David González,
és també l’entrenador del grup de multiesport d’infants
amb nens més grans. Él conjunt és tot un veterà en la
lliga multiesport.

COL·LEGI SAGRAT COR> Multiesport 1r

Primera experiència en la lliga
Els integrants d’aquest equip són els més joves de l’escola
que comencen a disputar una lliga. L’entrenadora és
Míriam Asbert. La majoria del grup l’any passat feia
psicomotricitat.

COL·LEGI SAGRAT COR> Psicomotricitat

Un combinat de diverses edats
La desena d’infants que dirigeix Roser Moreno està for-
mada per nens i nenes de P-3, P-4 i P-5. La majoria
d’ells repeteixen l’experiència de conèixer el seu cos i
jugar en equip.

FOTOS: DAVID GONZÁLEZ I SILVIA DÍAZ

COL·LEGI SAGRAT COR> Handbol aleví

De nou a la lliga del Vallès Oriental
L’equip d’handbol competeix un any més a la lliga del
Consell Comarcal del Vallès Oriental. El centre ha
format aquesta temporada un únic equip, mentre que
l’any passat en tenia dos. El tècnic és David Leyva.

COL·LEGI SAGRAT COR> Futbol benjamí

Retrobament amb aquest esport
El Sagrat Cor recupera aquesta temporada un equip
que es dedica tot l’any a futbol sala, ja que l’any passat
no n’hi havia cap. L’entrenador que dirigeix l’equip és
Víctor Pérez.

COL·LEGI SAGRAT COR> Bàsquet benjamí

Conjunt heterogeni
L’equip de bàsquet està format per infants de diverses
edats ja que, en principi, el col·legi també volia formar
un aleví de primer any, encara que finalment no ha estat
possible. L’entrenadora és Carme Artigas.
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COL·LEGI LA SALLE> Multiesport A

Segon any a la lliga escolar
José Antonio Sánchez és el monitor encarregat d’entrenar
l’equip A en les modalitats d’handbol aquest trimestre i
bàsquet i futbol sala els dos següents. La majoria

d’infants feia multiesport l’any passat.

COL·LEGI LA SALLE> Psicomotricitat P-3

Els més petits de l’escola
El grup de psicomotricitat està format per un reduït
grup d’infants que s’inicia en el coneixement del cos, de
les seves habilitats i del joc en equip. La monitora és

Sílvia Mató.

presentacióequips escolars
COL·LEGI LA SALLE> Psicomotricitat P-5

Iniciació en el joc
Gairebé una desena d’infants formen el grup de psico-
motricitat amb els alumnes més grans. Aquests nens i
nenes continuen amb els jocs en equips i aprenen algunes

nocions esportives. El monitor és Toni Aguilar.

COL·LEGI LA SALLE> Psicomotricitat P-4

Continua l’ensenyament d’habilitats
El conjunt de P-4 el formen una quinzena d’infants que
l’any passat va practicar psicomotricitat i que continua
aprenent amb jocs de grup abans de fer un esport

concret. El grup el dirigeix Sílvia Mató.

COL·LEGI LA SALLE> Multiesport B

Primers contactes amb la lliga
L’equip de multiesport B de La Salle està format per una
majoria d’infants que l’any passat feia psicomotricitat i
que aquest any contacta per primer cop amb la lliga. El

monitor és Toni Aguilar.

IES MONTSERRAT MIRÓ> Futbol infantil C

Equip format per noies
El tercer equip infantil de l’IES Montserrat Miró és un
conjunt format per noies i que entrena Jessica Caravaca.
A excepció de dues, la resta de jugadores fa futbol per
primer cop.

IES MONTSERRAT MIRÓ> Futbol infantil B

Un esport esperat
Les ganes de continuar practicant futbol sala i continuar
amb la lliga escolar es fan paleses a l’IES Montserrat
Miró, amb l’aparició de tres equips. L’infantil B, l’entre-

na Germán Faust.

IES MONTSERRAT MIRÓ> Futbol infantil A

Futbol sala després de molt de temps
L’IES Montserrat Miró presenta aquest any un augment
considerable d’equips que fan esport escolar i ha pogut
format tres equips de futbol sala. El conjunt A l’entrena

Albert González.
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IES MONTSERRAT MIRÓ> Korfbal júnior

Més veterans encara
L’equip júnior, entrenat també per Esteban Moly i Dani
Vidaña, està format per joves que han jugat durant
diversos anys a korfbal a l’institut. Algun integrant ha
format part de la Selecció Catalana de la categoria.

IES MONTSERRAT MIRÓ> Korfbal infantil

Primer contacte amb l’esport
L’afició al Korfbal a l’IES Montserrat Miró està en
augment i el centre ha pogut formar un equip infantil
d’aquest esport. Els entrenadors són Esteban Moly i

Dani Vidaña.

IES MONTSERRAT MIRÓ> Futbol juvenil

Partits amb equips veterans
L’equip és nou a la lliga escolar, tot i que alguns jugadors
ja havien jugat a futbol sala abans. El conjunt, que en-
trenen Juanjo Oyonate i Bernat Fort, s’enfronta a equips
que porten molts anys jugant.
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“Viure al bosc és un luxe,
però a l’estiu patim molt”

PILAR ABIÁN

Símbol de la concòrdia. Un dels líders veïnals més
conegut i apreciat del municipi és el president de l’AV Vallençana-
Reixac, Joan Cartañá. No només perquè fa 15 anys que és al front de
l’entitat, sinó perquè sempre s’ha caracteritzat per ser un home
respectuós i col·laborador tant amb la resta d’associacions com amb
la corporació local. Aquest tarannà conciliador i obert al diàleg ha
estat el que ha propiciat que la Federació d’Associacions de Veïns de
Montcada i Reixac (FAVMiR) l’hagi nomenat soci d’honor,  sent el
primer que rep aquesta distinció. Tot i haver nascut fa 82 anys a
Montblanc (Tarragona) , viu a Vallençana des de l’any 1959. Els
paisatges que envolten casa seva són un motiu recurrent de les
seves pintures, una de les seves grans aficions. Amb una clara vocació
artística –va estudiar pintura a l’Escola d’Arts i Oficis de Belles Arts
Casa Lonja, de Barcelona–, Cartañá no es va poder dedicar profes-
sionalment al que més li agradava. “La guerra ho va esgarrar tot”,
diu amb recança. No obstant això, guarda un bon record del seu pas
per Valentine on va treballar més de 20 anys com a comptable.

Hi ha persones

que no tenen cap

mena de respecte

pel bosc

L’aigua i la xarxa

de clavegueram

són les principals

mancances de

Vallençana-Reixac

�

�Això de tenir la casa al
mig del bosc però a prop del
nucli urbà té els seus avan-
tatges.
A la meva dona i a mi sempre
ens ha agradat viure aquí. Ens hi
vam instal·lar quan ens vam ca-
sar perquè vam pensar que seria
un bon lloc per criar els nostres
fills, lluny de la pol·lució d’una
gran ciutat com Barcelona.
�Encara que també deu te-
nir els seus inconvenients.
Mentre hem estat bé de salut,
amb un cop de cotxe estàvem a
Montcada. Ara és
més complicat per-
què necessitem l’aju-
da de tercers per des-
plaçar-nos a com-
prar o a les visites
mèdiques.
�Així i tot, no té
previst marxar de
Vallençana.
No, perquè ens hi
trobem molt bé,
sobretot a l’hivern.
Viure aquí és un luxe,
encara que a l’estiu
patim molt per por
dels incendis.
�Quin és el més
greu que recorda?
Si no m’equivoco, va ser el del
18 de juliol de l’any 1981. El foc
anava des de Can Tort fins a la
Conreria. El vent es va girar
inesperadament i va arribar a 50
metres de casa nostra. Per sort,
mai hem hagut d’arribar a
l’extrem d’haver de desallotjar-
la, però sí que hem tingut els

bombers envoltant-la, com va
passar l’estiu del 1994.
�La por al foc els fa estar en
alerta tot l’estiu?
Així és. Tan aviat com sentim
soroll de sirenes o helicòpters
sortim de casa a veure des d’on
arriba el fum.
�Precisament des de casa
seva hi ha una vista privile-
giada de l’entorn i de Mont-
cada. Un bon punt de guaita
des d’on haurà pogut veure
com s’ha transformat la ciutat.
Jo vaig començar a venir aquí

amb els meus oncles
quan tenia 13 anys per
passar els caps de set-
mana i m’hi vaig ins-
tal·lar al 1959. He
pogut veure com ha
crescut la ciutat i al-
guns dels esdeveni-
ments que han marcat
la seva història com
els aiguats i la nevada
del 1962.
�Com recorda
aquells fets?
L’endemà de la riua-
da nosaltres no érem
conscients de la tragè-
dia que acabava de
passar. Va ser mirant

per la finestra quan ens adonar
que les hortes i els arbres que hi
havia a banda i banda del riu
havien desaparegut. Tampoc no
hi era el pont sobre el Besòs.
Després ens vam assabentar de
les pèrdues humanes que van
afectar famílies conegudes. Va
ser una tragèdia. I tres mesos

després va arribar la nevada.
Ens vam quedar incomunicats,
sense llum, amb les canonades
glaçades i la meva dona a punt
de donar a llum... sort dels veïns
que ens van ajudar.
�És un veïnat ben avingut.
Ara hi ha una vintena de cases i
la majoria ens coneixem de fa
molts anys.
�I com va nèixer la neces-
sitat de constituir-se com a
AV?
Va ser a la dècada dels 80, com
va passar a la resta de barris. Aquí
teníem greus mancances, com
ara el subministrament d’aigua.
Vam haver de fer moltes gestions
per aconseguir que arribés fins
la part baixa de Vallençana i avui
dia encara resta pendent la part
alta de la muntanya. Esperem
que, amb el temps, també es faci
la xarxa de clavegueram.
�Quines altres qüestions el
preocupen com a president
de l’entitat?
El poc respecte que tenen algu-
nes persones cap al bosc. El con-
fonen amb un abocador i des-
trossen tot allò que troben pel
camí. És una llàstima, perquè no
s’adonen que la muntanya és
patrimoni de tots i que s’ha de
cuidar com si fós casa nostra.
�Vostè s’ha fet popular al
municipi no només per la
seva pertinença a una AV,
també per la seva iniciativa
personal d’acomiadar l’últim
Ple de l’any amb uns versos.
Bé això va sorgir de manera
espontània a mitjan la dècada

President de l’AV Vallençana-Reixac

Joan CartañáJoan Cartañá

dels 90. No recordo ben bé per
què, però hi havia un clima
crispat  i em va semblar oportú
contribuir a rebaixar la tensió
amb un poema.
�És un gest que diu molt
sobre el tarannà que sempre

l’ha caracteritzat.
Gràcies per l’elogi, encara que
no el mereixo. No crec que hagi
fet res per ser homenatjat, l’únic
que he intentat fer sempre ha
estat ser respectuós amb tot-
hom, i prou.


